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Burmistrz Miasta Józefowa 
i Towarzystwo Przyjaciół Józefowa 

serdecznie zapraszają na 

IMIENINY MIASTA
w sobotę 18 marca o godz. 18.00 

w auli Gimnazjum nr 1 
im. Łączniczek AK 
przy ul. Leśnej 39

W części artystycznej koncert zespołu 
Czerwony Tulipan – grupy muzycznej 

i kabaretu z Olsztyna. 
Wstęp wolny.

Komunikat
Z powodu wprowadzania reformy oświaty 
termin rekrutacji do szkół i przedszkoli ule-
ga przesunięciu na kwiecień.

Dorota Kembrowska – Kierownik Referatu Oświaty, 
Kultury, Zdrowia i Sportu Urzędu Miasta Józefowa

Od 1 marca do 
15 października 
okres lęgowy ptaków
Planując wycinkę drzew i krzewów należy 
pamiętać, że ostatnia nowelizacja prawa 
NIE ZWALNIA z obowiązku przestrzegania 
przepisów związanych z ochroną ptaków 
w okresie lęgowym.

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra 
Środowiska z dnia 16 grudnia 2016 r. (Dz. U. 
z 2016 r., poz. 2183) w sprawie ochrony ga-
tunkowej zwierząt, od 1 marca do 15 paź-
dziernika obowiązuje okres lęgowy ptaków. 
Według Rozporządzenia Ministra Środowi-
ska w okresie lęgowym zakazane jest m.in.:
–  niszczenie siedlisk lub ostoi będących 

obszarem rozrodu, wychowu młodych, 
odpoczynku, migracji lub żerowania,

–  niszczenie, usuwanie lub uszkadzanie 
gniazd,

–  umyślne płoszenie lub niepokojenie 
w miejscach rozrodu lub wychowu mło-
dych.
Wszelkie czynności związane z usuwa-

niem drzew i krzewów powinny odbywać 
się poza tym terminem tj. od 16 październi-
ka do końca lutego.

Jeżeli zajdzie konieczność usunięcia 
drzew lub krzewów w okresie ochronnym, 
przed przystąpieniem do prac należy zwró-
cić szczególną uwagę na możliwość wystę-
powania w obrębie i bliskim sąsiedztwie 
usuwanych roślin gatunków chronionych 
ptaków, odbywających lęgi. W przypadku 
stwierdzenia powyższego, należy drzewa 
lub krzewy usunąć poza okresem lęgowym. 

Brak lęgów w obrębie drzew lub krze-
wów i ich bliskim sąsiedztwie powinien być 
stwierdzony przez osobę, posiadającą od-
powiednie kwalifi kacje, np. ornitologa. 

Reforma (?) samorządowa
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Czteroletnia kadencja samorządowców kończy się jesienią 2018 roku. Już dziś, półtora roku 
przed ustawowym terminem, trwa gorąca dyskusja o kształcie przyszłych samorządów lokal-
nych. Burzę wywołał poselski (PiS) projekt ustawy tzw. metropolitalnej, obligatoryjnie włą-
czający w skład Warszawy z wszystkimi tego konsekwencjami ponad 30 podstołecznych gmin 
– w tym Józefowa.

Protestowali samorządowcy. 10 lutego w Błoniu odbył się Konwent Wójtów, Burmistrzów 
i Prezydentów Województwa Mazowieckiego. Józefów reprezentował zastępca burmistrza Ma-
rek Banaszek.

Samorządowcy z całego Mazowsza jednogłośnie wyrazili stanowczy protest przeciwko dwu-
kadencyjności proponowanej przez różne par  e polityczne. Na spotkaniu podjęto także stanowi-
sko przeciwko tzw. Ustawie o Metropolii Warszawskiej. Samorządowcy wypowiedzieli się także 
negatywnie w sprawie projektu kodeksu urbanistyczno-budowlanego.

Swoje stanowisko w tej sprawie przyjęła też Rada Miasta Józefowa. 

Stanowisko Rady Miasta Józefowa z dnia 24 lutego 
2017 r.  w sprawie poselskiego projektu ustawy 
o ustroju miasta stołecznego Warszawy
 Na podstawie § 26 ust. 2 pkt 6 Statutu Miasta Józefowa, uchwalonego uchwałą nr 150/V/2008 
Rady Miasta Józefowa z dnia 29 maja 2008 r. (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2008 r. Nr 145, poz. 5100) Rada 
Miasta Józefowa ustala, co następuje:

 § 1. Rada Miasta Józefowa negatywnie ocenia poselski projekt ustawy o ustroju miasta sto-
łecznego Warszawy. Rada Miasta Józefowa sprzeciwia się włączeniu Miasta Józefów do miasta 
stołecznego Warszawy.

§ 2. 1. Wejście w życie projektu w obecnym kształcie niesie za sobą ryzyko znacznego ograni-
czenia autonomii jednostek samorządowych, które miałyby znaleźć się w nowej, metropolitalnej 
jednostce samorządu terytorialnego.

2. Rada Miasta Józefowa sprzeciwia się, aby wśród zadań m.st. Warszawy znalazły się kształ-
towanie ładu przestrzennego oraz koordynowanie realizacji zadań publicznych przez gminy znaj-
dujące się w obszarze metropolitalnym.

3. Stoimy na stanowisku, że takie zapisy naruszają ideę samorządności i przekreślają zmiany 
ustrojowe, które dokonały się w Polsce w 1990 roku. W ocenie Rady Miasta Józefowa to władza 
wybierana w lokalnych wyborach bezpośrednich najlepiej dba o interesy mieszkańców oraz daje 
im poczucie bezpośredniego wpływu na ich otoczenie.

4. W ocenie Rady Miasta Józefowa projekt poselski jest niespójny, zawiera wiele nieścisłości 
i brak w nim zasadniczych elementów dotyczących m. in. kosztów zaproponowanych zmian.

§ 3. Wątpliwości budzi także tryb prac nad projektem oraz pominięcie przy jego tworzeniu 
konsultacji społecznych. Stoimy na stanowisku, że rozpoczęty proces legislacji łamie postano-
wienia art. 5 Europejskiej Karty Samorządu Lokalnego, według których „Każda zmiana granic 
społeczności lokalnej wymaga uprzedniego przeprowadzenia konsultacji z zainteresowaną spo-
łecznością, możliwie w drodze referendum …”. 

§ 4. 1. Rada Miasta Józefowa nie sprzeciwia się tworzeniu związków metropolitalnych w celu 
realizacji wspólnych zdań, jednak muszą być one oparte na poszanowaniu odrębności terytorial-
nej oraz pełnej autonomii wchodzących w jej skład gmin. 

2. Równocześnie przypominamy, że Miasto Józefów znajduje się wśród 40 gmin metropolii 
warszawskiej, które zawarły w 2014 roku porozumienie o współpracy metropolitalnej. Porozu-
mienie to jest podstawą współdziałania w kluczowych kwes  ach związanych z rozwojem gospo-
darczym i społecznym naszych lokalnych wspólnot. Owocem tej współpracy jest wspólna strate-
gia dla obszaru całej metropolii i wspólny plan działania, który wchodzi obecnie w fazę realizacji.

§ 5. Mając powyższe na uwadze Rada Miasta Józefowa apeluje o rozpoczęcie dialogu i konsul-
tacji, które pozwolą znaleźć rozwiązania korzystne i akceptowalne dla wszystkich gmin metropolii 
warszawskiej.

Dyżury radnych 
Przewodniczący Rady Miasta Cezary Łukaszewski – czwartek: 16.30–17.00.
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Marianna Jakubowska – środa: 16.30–17.00. 
Urszula Zielińska 13 marca, Mariusz Batorski 20 marca, Wojciech Glinka 27 marca 
– godz. 16.30–17.00. Termin spotkania prosimy konsultować telefonicznie: 22 779 00 27 
lub e-mailowo: m.wronska@jozefow.pl

Temat miesiąca



Zmiany w budżecie
Obie józefowskie jednostki OSP (Świdry 

Małe i Polna) starają się o zakup średnich sa-
mochodów ratowniczo-gaśniczych i poprosi-
ły, by miasto udzieliło gwarancji na pokrycie 
wkładu własnego. Rada jednogłośnie podjęła 
uchwałę o zwiększeniu planowanych wydat-
ków bieżących o kwotę 500 000 zł.

Nowe stawki za usuwanie drzew
1 stycznia 2017 roku weszły w życie zmiany 

w ustawie o ochronie przyrody, które wyłączają 
obowiązek uzyskania zezwolenia na usunięcie 
drzew lub krzewów rosnących na nieruchomo-
ściach stanowiących własność osób fi zycznych 
i które są usuwane na cele niezwiązane z pro-
wadzeniem działalności gospodarczej.

Ustawodawca określił maksymalną stawkę 
opłaty za usuwanie drzew (na cele związane 
z prowadzeniem działalności gospodarczej) 
w wysokości 500 zł za 1 cm obwodu pnia mie-
rzonego na wysokości 130 cm oraz dał radom 
gmin uprawnienia do samodzielnego ustalenia 
tych stawek na niższym poziomie. 

Z tego uprawnienia skorzystała Rada Mia-
sta Józefowa i podjęła uchwałę ustalającą 
stawki opłat dla poszczególnych gatunków 
drzew, bez różnicowania ze względu na ob-
wód i na poziomie niższym o 30% do 50% od 
tych, które zawarte zostały w Obwieszczeniu 
Ministra Środowiska z 28 października 2016 r. 

Na wniosek Komisji Ładu Przestrzennego 
i Ochrony Środowiska obniżono stawkę opłaty 
dla sosny zwyczajnej do 15 zł, a podwyższono 
dla pozostałych gatunków sosen do 50 zł. 

W kolejnej uchwale wskazano, w jakich sy-
tuacjach odstępuje się od naliczania opłat za 
usuwanie drzew lub krzewów rosnących na 
terenach przeznaczonych np. na cele oświaty, 
budownictwa socjalnego i społecznego oraz 
innych usług publicznych (szczegóły i treść 
uchwał na stronie www.jozefow.pl).

Uchwałę podjęto jednogłośnie wspierając 
jednocześnie – na wniosek radnej Marian-
ny Jakubowskiej – Apel Miasta Stołecznego 
Warszawy oraz strony samorządowej Komisji 
Wspólnej Rządu i Samorządu o jak najszybsze 
rozpoczęcie prac nad ustawą naprawiającą 
dewastację przyrody. 

Poprawki do Programu 
Rewitalizacji Miasta

13 głosami za i jednym przeciwnym po-
nownie uchwalono Program Rewitalizacji Mia-
sta Józefowa na lata 2016–2023 uwzględnia-
jący dwie uwagi wniesione przez niezależnych 

ekspertów. Program „Termodynamizacja bu-
dynków użyteczności publicznej” wpisany na 
listę projektów głównych został przeniesiony 
do projektów uzupełniających. Druga uwaga 
precyzowała listę wskaźników dotyczących 
stop bezrobocia, przedsiębiorczości, poziomu 
edukacji i przestępczości. 

Poprawki do planu 
zagospodarowania centrum

12 osób zgłosiło swoje poprawki do miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego miasta Józefowa dla terenu zawierające-
go się w kwartale ulic Wyszyńskiego, Parkowa, 
Sosnowa, Świderska. 

Marek Banaszek, zastępca burmistrza przy-
pomniał, że od kilku kadencji miasto stara się 
o wykreowanie centrum kulturotwórczego, 
godnego ambicji józefowian. Temu celowi słu-
ży m.in. miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego. Zdaniem burmistrza Banaszka 
wnioski zgłoszone przez 12 mieszkańców wy-
nikają z wyolbrzymionych obaw. Tę opinię po-
dzieliła Komisja Ładu Przestrzennego i Ochrony 
Środowiska rekomendując radzie odrzucenie 
wniosków. W głosowaniu Rada Miasta więk-
szością głosów poparła odrzucenie wniosków.

Program opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami

Zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt do 
31 marca gminy muszą przyjąć program opieki 
nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobie-
gania bezdomności zwierząt. Obejmują one 
takie działania, jak m.in. zapewnienie opieki 
poprzez zapewnienie miejsca w schronisku lub 
adopcję, ograniczenie populacji bezdomnych 
zwierząt poprzez sterylizacje i kastrację, spra-
wowanie opieki nad kotami wolno żyjącymi, 
odławianie bezdomnych zwierząt i poszukiwa-
nie dla nich nowych właścicieli.

Jak informuje Jadwiga Łaszewska, kie-
rownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 
w 2016 roku na koszt miasta objęto opieką 
75 bezdomnych zwierząt.
– 38 psów odebranych zostało przez właściciela,
– 10 psów trafi ło do adopcji,
– 7 psów przebywa w schronisku,
– 1 pies – zgon.

Pozostałe zwierzęta to koty (1 ślepy miot 
uśpiony – 5 szt., 4 eutanazje, 9 szt. – adopcja).

Wyłapywanie bezdomnych zwierząt 
– umowa z lek. wet. Tomaszem Baczyńskim 
prowadzącym gabinet weterynaryjny w Cele-
stynowie przy ul. Laskowskiej 40. Koszt reali-
zacji zadania – 7473,60 zł.

Opieka w schronisku – Towarzystwo Opieki 
nad Zwierzętami w Polsce Schronisko dla Bez-

domnych Zwierząt w Celestynowie, ul. Prosta 
3, 05-430 Celestynów. W 2016 roku dostar-
czono do schroniska 17 psów. Koszt realizacji 
zadania – 28 380 zł.

Sterylizacja/kastracja wolno żyjących ko-
tów – Con Amore Przychodnia weterynaryjna 
Józefów, ul. Marszałka Piłsudskiego. W 2016 
roku dokonano sterylizacji i kastracji 61 kotów. 
Koszt realizacji zadania – 5304,98 zł.

Chipowanie – Con Amore Przychodnia we-
terynaryjna Józefów, ul. Marsz. Piłsudskiego. 
W 2016 roku zachipowano 14 psów. Koszt re-
alizacji zadania – 345 zł.

Na realizację programu opieki nad zwierzę-
tami bezdomnymi wydatkowano w Józefowie 
43 020,27 zł. 

Zgłoszenia w sprawie bezdomnych zwie-
rząt od poniedziałku do piątku przyjmuje 
straż miejska, a w soboty i niedziele policja.

Uchwała w sprawie przyjęcia programu 
opieki nad bezdomnymi zwierzętami podjęta 
została jednogłośnie.

Profi laktyka zdrowotna
Jednogłośnie radni podjęli uchwały w spra-

wie dwóch programów profi laktyki zdrowot-
nej: Szczepienie profi laktyczne przeciwko gry-
pie osób powyżej 50. roku życia oraz Program 
profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka 
ludzkiego (HPV) w Gminie Józefów. 

O programach profilaktyki zdrowotnej 
fi nansowanych przez miasto obszernie infor-
mowaliśmy w lutowym numerze pisma sa-
morządowego „Józefów nad Świdrem”.

Nieruchomości
Od września 2017 roku wraz z reformą 

oświaty dotychczasowe gimnazjum przy ul. Le-
śnej stanie się Szkołą Podstawową nr 3, do 
której uczęszczać będą także najmłodsze dzieci 
z pierwszych klas, które z reguły przyprowa-
dzają lub przywożą samochodem rodzice lub 
opiekunowie. Już dziś wokół gimnazjum i ICSiR 
jest ciasno i brakuje miejsc postojowych. 

Z myślą o budowie nowego parkingu w po-
bliżu szkoły gmina wystąpiła z inicjatywą za-
miany nieruchomości (ul. Leśna 37) usytuowa-
nej w bezpośrednim sąsiedztwie obecnego 
gimnazjum na nieruchomość gminną przy 
ul. 3 Maja 130 A, gdzie wybudowany zostanie 
i wyposażony niewielki budynek mieszkalny. 

Gmina oszacowała już wartość rynkową 
obu nieruchomości w obecnym stanie fak-
tycznym i prawnym. Różnica oszacowanych 
przez rzeczoznawcę wartości stanowi kwota 
ok. 350 000 zł. Ta kwota pozwoli na wybu-
dowanie budynku i zagospodarowanie działki 
przy ul. 3 Maja 130 A. Dodatkowo właściciel 

XXX sesja Rady Miasta24 lutego odbyła się XXX sesja Rady 
Miasta, w której wzięło udział 15 rad-
nych, zastępca burmistrza Marek Ba-
naszek i kierownictwo Urzędu Miasta.

 cd. na str. 4
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Samorząd

W spotkaniu z burmistrzem Stanisławem 
Kruszewskim oraz zastępcą burmistrza Mar-
kiem Banaszkiem uczestniczyli:
–  Paweł Chmielewski – Dyrektor Projektu, Biu-

ro Inwestycji, Polskie Koleje Państwowe S.A., 
–  Paweł Kośnik, Dyrektor Oddziału Gospoda-

rowania Nieruchomościami w Warszawie 
(PKP S.A.), 

–  Adam Sieratowicz, zarządca nieruchomości 
Warszawa Wschód PKP S.A.,

–  Marek Rząca z Centrum Realizacji Inwesty-
cji PKP PLK.
Podczas spotkania poruszano m.in. spra-

wę budowy sanitariatów i miejsc postoju dla 
rowerów przy przystankach w Józefowie i Mi-
chalinie oraz kwes  e monitoringu terenów 
kolejowych. Rozmowy dotyczyły także możli-

wości rozbudowy parkingów położonych przy 
peronach w związku z ich częściową likwidacją 
planowaną w ramach modernizacji linii nr 7.

Nie – dla podziału Józefowa
W lutym, w MOK-u, spotkali się mieszkańcy 

Józefowa z przedstawicielami PKP PLK. W spo-
tkaniu wzięli udział Wiesław Ogłoblin, dyrek-
tor projektu oraz Katarzyna Kościk, kierownik 
kontraktu. 

Czego się dowiedzieliśmy?

Proponowane zmiany 
w Józefowie

Według założeń do projektu powstaną:
  bezkolizyjne, podziemne przejścia dla pie-
szych (schody i pochylnie dla rowerów oraz 
wózków):

1.  Michalin – po obu stronach peronu (w opcji 
z budową wiaduktu na osi ulic Werbeny–
Brücknera i likwidacją przejazdu naziemne-
go dla samochodów),

2.  ul. Matejki–Cicha,
3.  Józefów – po obu stronach peronu,
4.  dawna ul. Wiązowska.

 wiadukt na osi ulic Werbeny i Brücknera 
z chodnikiem. 

Hałas i akustyka
Rozwiązania niwelujące hałas i drgania 

będą dopasowywane po stworzeniu projek-
tu i wydaniu do niego decyzji środowiskowej. 
Miasto Józefów i mieszkańcy wezmą udział 
w konsultacjach decyzji środowiskowej, aby 
jak najlepiej dopasować rozwiązania do po-
trzeb józefowian i specyfi ki miasta. 

Mieszkańcy Michalina – sąsiedzi przyszłego 
wiaduktu w okolicy ulic Brücknera i Werbe-
ny –podczas spotkania w MOK sugerowali, że 
tunel byłby rozwiązaniem bardziej przyjaznym 
dla środowiska i otoczenia. 

Komentarz burmistrza 
Stanisława Kruszewskiego:

Miasto Józefów ok. 8 lat temu uczestni-
czyło w konsultacjach dotyczących pierwszej 
decyzji środowiskowej. Wówczas, na bardzo 
wstępnym i ogólnym etapie prac nad studium 
wykonalności, pojawiła się koncepcja budowy 
bezkolizyjnego przejazdu przez tory na osi ulic 
Brücknera–Werbeny. Obecnie, przed ponowną 
oceną oddziaływania inwestycji na środowi-
sko, po rozmowach z mieszkańcami oraz po 
pogłębionych analizach zamierzamy postulo-
wać u PKP budowę w tej lokalizacji tunelu za-
miast budowy wiaduktu. 

Radnych miejskich znamy i na ogół potrafi -
my ocenić, jak wypełniają swoje mandaty, 
a o działalności tych, którzy reprezentują nas 
w innych gremiach wiemy niewiele. Szkoda, 
bo każdy z naszych reprezentantów może 
dołożyć swoją cegiełkę do dobra wspólnego. 
Kierując się tą intencją radna Marianna Jaku-
bowska wprowadziła, jako szefowa Rady Mia-
sta w VI kadencji, tradycję spotkań miejskich 
radnych z reprezentującymi Józefów radnymi 
powiatu i sejmiku wojewódzkiego. Efekty tych 
spotkań może nie były spektakularne, ale po-
zwoliły na koordynację działań w imieniu na-
szej społeczności.

Ta dobra tradycja, staraniem Komisji Bu-

dżetowo-Gospodarczej, kontynuowana jest 
w bieżącej kadencji Rady Miasta. W lutym jó-
zefowscy radni spotkali się z radnymi sejmiku 
wojewódzkiego: Jolantą Koczorowską, Krzysz-
tofem Kawęckim, Anną Sikorą i Bożeną Żela-
zowską. Miejskich radnych interesowały decy-
zje w sprawie rozbudowy dróg wojewódzkich 
przebiegających przez Józefów: trasy nr 801 
(tzw. „nadwiślanki”) i trasy nr 721. Radna Ur-
szula Zielińska zwróciła uwagę na wyjątkowo 
trudną sytuację właścicieli działek, przez któ-
re miałby przebiegać nowy ślad drogi nr 801. 
– Od lat ich tereny są zablokowane – nie mogą 
na nich budować, nie mogą dostać za nie od-
szkodowania – mówiła radna Urszula Zielińska.

Wiele uwagi radni poświęcili kwes  i bez-
pieczeństwa na „nadwiślance”. Nie powiodły 
się wszystkie zabiegi Józefowa o sygnalizację 
świetlną na tej trasie, tymczasem według poli-
cyjnych raportów droga nr 801 na naszym od-
cinku jest niebezpieczna, najczęściej dochodzi 
na niej do wypadków, także śmiertelnych.

Radni sejmiku wojewódzkiego obiecali, 
że podejmą rozmowy z Zarządem Dróg Wo-
jewódzkich w sprawie sygnalizacji świetlnej. 
Zastępca burmistrza Marek Banaszek zade-
klarował, że Józefów przygotuje projekt prze-
budowy skrzyżowania drogi nr 801 z ulicą 
Wyszyńskiego z uwzględnieniem sygnalizacji 
świetlnej oraz prawo- i lewoskrętów. Projekt 
ten zostanie dostarczony do Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 (z)

Trzeci tor
24 lutego w siedzibie Urzędu Mia-
sta w Józefowie odbyło się spotkanie 
z przedstawicielami PKP S.A. oraz PKP 
PLK. Spotkanie dotyczyło planowanej 
modernizacji infrastruktury kolejowej 
dla pasażerów korzystających z przy-
stanków w Michalinie oraz Józefowie.

Wspólnie z radnymi wojewódzkimi

nieruchomości przy ul. Leśnej 37 oraz jego nie-
pełnosprawny syn będą mogli godnie miesz-
kać w dostosowanym do ich potrzeb budynku. 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości podjęto jednogłośnie.

***
Ponadto podjęto uchwały w sprawach:

–  sprzedaży prawa własności nieruchomości 

gruntowej o powierzchni 84 mkw., stano-
wiącej własność gminy położonej w Józefo-
wie przy ul. Kardynała Wyszyńskiego,

–  wyrażenia zgody na ustanowienie służeb-
ności gruntowej (prawo przejścia i prze-
chodu przez działkę gminną) na części 
nieruchomości gruntowej położonej w Jó-
zefowie przy ul. Wawerskiej,

–  oddania w dzierżawę na rzecz Hydrosfera 
– Józefów Spółka z o.o. na czas oznaczony 

części nieruchomości gruntowych położo-
nych w Józefowie przy ul. Drogowców 20,
Rada Miasta przyjęła stanowisko w sprawie 

poselskiego projektu ustawy o ustroju miasta 
stołecznego Warszawy. (Czytaj na str. 2)

W części obrad „wolne wnioski” radni za-
akceptowali wniosek zgłoszony przez miesz-
kańca Józefowa o zapewnienie warunków do 
internetowych transmisji obrad Rady Miasta 
i jej komisji.  W.Z.

 cd. ze str. 3
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 cd. na str. 6

Mariusz Batorski, 
okręg wyborczy nr 2
Jako przewodniczący Komisji Ładu Przestrzen-
nego i Ochrony Środowiska skoncentrowałem 
swoją działalność na tym obszarze. W maju 
2016 roku uchwaliliśmy zmianę Studium uwa-
runkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Józefowa. We wrze-
śniu 2016 roku uchwalony został mpzp (miej-
ski plan zagospodarowania przestrzennego) 
okolicy Szkoły Podstawowej nr 2, zaś w lutym 
2017 roku mpzp ścisłego centrum Józefowa. 
Na ukończeniu jest mpzp otoczenia jeziora Ła-
cha, którego celem jest powstrzymanie dalszej 
dewastacji tego terenu.

Na posiedzeniach komisji omawiane były 
także tematy związane z ochroną środowiska. 
Skupiliśmy się zwłaszcza na problemie czysto-
ści powietrza w Józefowie w okresie grzew-
czym. Dużym wyzwaniem jest też ochrona 
drzew przed nadmierną wycinką, związaną 
z ostatnią nowelizacją ustawy o ochronie przy-
rody. Inna ważna sprawa to realizacja tzw. 
ustawy krajobrazowej, oddającej w ręce sa-
morządów troskę o estetykę i wygląd miast 
oraz szlaków komunikacyjnych. W ubiegłym 
roku zapoznaliśmy się z tą ustawą i przystą-
piliśmy do opracowywania wytycznych do 
uchwały Rady Miasta, w której będą zawarte 
zasady umieszczania reklam i szyldów w prze-
strzeni publicznej.

Dużo czasu poświęciłem na udział w ak-
cji „Nie dla podziału Józefowa”. Wiemy już, 
że wiele udało się w tej dziedzinie osiągnąć. 
PKP obiecało powstanie sześciu tuneli dla pie-
szych, po dwa przy każdej ze stacji PKP oraz 
dodatkowo w rejonie starego przebiegu ulicy 
Wiązowskiej i na wysokości ulic Cichej-Matej-
ki. Na wysokości ulic Werbeny-Brücknera pla-
nowany jest wiadukt.

Jako radny z okręgu wyborczego nr 2 nie 
zapomniałem też o swoich wyborcach. Grun-
townej modernizacji została poddana ulica 
Wawerska, przy Sienkiewicza został dokoń-
czony remont chodnika, Piaskowa natomiast 
uzyskała nowy chodnik. W tym roku plano-
wane jest dokończenie ulicy Samorządowej 
w okolicy cmentarza, przewidziane w bu-
dżecie miasta jest też utwardzenie łącznika 
między Piaskową a Zawiszy oraz wykonanie 
projektu przebudowy pasa drogowego, pole-
gającego na budowie jezdni, chodnika i ścieżki 
ulicy Szerokiej (Wawerska–Piotra Skargi).

Wszystkie te działania są możliwe dzięki 
temu, że Rada Miasta działa zgodnie, długie 
i niejednokrotnie gorące dyskusje prowadzą 
do wypracowywania wspólnych stanowisk. 
Czy miasto nadal będzie się mogło tak dy-
namicznie rozwijać, jeżeli większość uchwał 
trzeba będzie konsultować z Warszawą? Nie 
jestem tego taki pewny.

Wojciech Glinka, 
okręg wyborczy nr 3
To moja pierwsza kadencja w miejskim samo-
rządzie. W pracy radnego staram się jak najle-
piej pożytkować doświadczenia zgromadzone 
w pracy policjanta – byłem m.in. komendan-
tem komisariatu w Józefowie oraz w działalno-
ści społecznej, np. w Miejskiej Komisji Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych.

W dotychczasowej działalności radnego 
satysfakcjonujące są dla mnie dwie decyzje 
naszego samorządu, których byłem inicja-
torem: doświetlenie przejść dla pieszych na 
wysokości stacji kolejowej w Józefowie, które 
znacząco poprawiło bezpieczeństwo ruchu 
drogowego i pieszych, a także realizacja po-
stulatu młodych mieszkańców naszego miasta 
i budowa przy skrzyżowaniu ulic Wawerskiej 
i Polnej skweru z urządzeniami do kalisteni-

ki. Szczególnie miłe było podziękowanie od 
mieszkańców za te inicjatywy. 

Następny plac z urządzeniami do ćwiczeń 
będzie budowany na terenach Józefovii.

W drugiej połowie naszej kadencji duże na-
dzieje wiążę z budową miasteczka ruchu dro-
gowego, które powinno znacząco wpłynąć na 
poprawę przestrzegania przez młodych i star-
szych mieszkańców zasad poruszania się tak 
popularnym w Józefowie środkiem lokomocji, 
jakim jest rower. 

Wspieram inicjatywę dwóch miejskich in-
westycji: przebudowy i modernizacji pięknego 
„świdermajera” przy ul. Wyszyńskiego 2 na 
Dom Nauki i Sztuki oraz organizacji Domu Se-
niora – po przebudowie i modernizacji – w in-
nym „świdermajerze” przy ul. Wyszyńskiego 
11. Zapowiedź burmistrza Kruszewskiego, że 
w Domu Seniora znajdzie się miejsce nie tylko 
dla emeryckich organizacji, ale też wyposażo-
ny on zostanie w najnowocześniejszy sprzęt 
do rehabilitacji, w środowiskach senioralnych 
przyjęta została z ogromnym zadowoleniem. 

Marianna Jakubowska, 
okręg wyborczy nr 6
Półmetek siódmej kadencji samorządu za 
nami, a ,,czarne chmury” nad nami. Zgodnie 
z propozycjami posłów koalicji rządzącej mo-
żemy stać się peryferiami Warszawy. A więc 
koniec samodzielności i decyzyjności! 

Ale wracajmy do minionych dwóch lat. 
Czym one zapisały się w pamięci mieszkańców 
i radnych. Zacznę od dróg. To zresztą najczęst-
szy temat naszych rozmów i spotkań.

Kilkanaście ulic, jak: Ogrodowa, Lipowa, 
Dobra, Wrzosowa, a przede wszystkim jedna 
z głównych arterii naszego miasta – Wawerska, 
otrzymało nowe utwardzone nawierzchnie. 
W kilku miejscach, jak na Wspólnej, Sienkiewi-
cza, Piaskowej pojawiły się nowe chodniki.

Samorząd w połowie kadencji
Na półmetku VII kadencji józefowskiego samorządu burmistrzowi i radnym zadaliśmy pytania: 

  Jakie wydarzenie, decyzję, działanie podjęte w tej kadencji samorządu uznaje Pan(i) za znaczące dla mieszkańców? 
  Jakie ma Pan(i) oczekiwania wobec najbliższych dwóch lat? 

Samorząd w połowie kadencji
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 cd. ze str. 5 Na ulicy Wiązowskiej (i Nadwiślańskiej) przy 
skręcie do stadionu Józefovii zamontowaliśmy 
dodatkowe oświetlenie przejścia dla pieszych. 
Na razie tyle, ale nie tracę nadziei na światła.

Na Olszowej i Szczyglej zainstalowaliśmy 
progi spowalniające. Nie wszyscy (szczegól-
nie kierowcy) przyjęli je z radością. W opinii 
mieszkańców poprawiły one bezpieczeństwo 
pieszych.

Szkoły i przedszkola są pod szczególną ku-
ratelą miasta. Co roku z budżetu miasta na ich 
remonty i wyposażenie idą spore pieniądze. 
Mnie cieszy szczególnie, że przy Szkole Pod-
stawowej nr 1 po przebudowie powstało ład-
ne i funkcjonalne boisko. Mam nadzieję i będę 
tego pilnować, by SP nr 1 doczekała się nowej 
sali gimnastycznej.

Na mapie miasta przy ul. Rejtana pojawiły 
się nowe budynki z TBS-owskimi mieszkania-
mi. W tym roku wybudujemy kolejne, w tym 
mieszkania socjalne, bo stare, drewniane 
domy kończą swój żywot.

Podsumowując obecną kadencję, moim 
zdaniem należy zwrócić uwagę na remont 
budynku Miejskiego Ośrodka Kultury. Prace 
zewnętrzne to zasługa poprzedniej rady, ale 
to, co wewnątrz: łazienki, korytarz i scena – to 
,,nasza” zasługa.

Do tej kategorii potrzeb miasta, może nie 
do najpilniejszych, ale jakże ważnych z racji 
wizerunku i tradycji, zaliczę remont jedne-
go z niewielu józefowskich obiektów zabyt-
kowych – budynku „B” Urzędu Miasta. Ten 
piękny, secesyjny dom w poprzedniej kadencji 
doczekał się remontu wnętrza, a w obecnej 
– otrzymał nową elewację.

Cieszy mnie, a sądzę że również wielu 
mieszkańców, nie mówiąc już o zachwytach 
przyjezdnych, dbanie o czystość i sprzątanie 
miasta. To na pewno zasługa ludzi, ale także 
odpowiedniego wyposażenia służb w sprzęt. 
A na to rada nie szczędzi pieniędzy.

Czego oczekuję w najbliższych dwóch la-
tach? Że znikną przeszkody i uda się zrealizo-
wać kolejny unijny projekt budowy, zwłaszcza 
oczyszczalni ścieków i dalszej 40-kilometro-
wej rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej 
w naszym mieście. I wtedy w ulicy Słowiczej, 
jedynej w okręgu nr 6, która nie ma sieci wod-
no-kanalizacyjnej i utwardzonej nawierzchni, 
pojawi się i to ,,dobro”.

Na podkreślenie zasługuje dobre funkcjo-
nowanie stadionu Józefovii. To zasługa admi-
nistratora obiektu – ICSiR i nowego zarządu 
klubu. Nasz piękny sportowy obiekt w tym 
roku wzbogaci się o punkt do kalisteniki, czyli 
plac treningowy dla dorosłych i młodzieży.

Powodem do dumy są józefowskie pla-
ce zabaw. W tym roku dwa obiekty – przy 
ul. Wroniej i 3 Maja – zostaną doposażone 
i uporządkowane.

Tak jak dotychczas liczę na współpracę 
i kontakt z mieszkańcami Józefowa, a szczegól-
nie z Rycic, które w ostatnich latach zmieniły 

swoje oblicze. Józefów postrzegany jest, szcze-
gólnie przez nowych mieszkańców, jako ładne 
i przyjemne miejsce. Myślę, że razem możemy 
uczynić je jeszcze ciekawszym. Ale czy w obli-
czu zapowiadanych zmian w funkcjonowaniu 
samorządu będzie to możliwe?

Barbara Kaczorek, 
okręg wyborczy nr 11

Dzięki dobrej działalności samorządu 
nasze miasto prężnie i harmonijnie się roz-
wija, spełniając oczekiwania wszystkich grup 
wiekowych mieszkańców. Dość wymienić wy-
chowanie przedszkolne i szkolne na dobrym 
poziomie, liczne place zabaw dla dzieci, impo-
nujące obiekty sportowo-rekreacyjne, atrak-
cyjną działalność Miejskiego Ośrodka Kultury 
i Integracyjnego Centrum Sportu i Rekreacji, 
Miejskiej Biblioteki Publicznej, prężnie działa-
jący Uniwersytet Trzeciego Wieku, organizacje 
emeryckie. Słowem – dla każdego coś miłego. 
To powody do satysfakcji. Ale nawet w tak do-
brze zarządzanym mieście jak nasze zawsze 
jest wiele do zrobienia. 

Bardzo ważną sprawą są dla mnie działa-
nia podejmowane dla rozwiązania problemu 
mieszkaniowego. W połowie 2017 roku zosta-
nie oddanych do użytku 30 mieszkań TBS pod 
wynajem, rozpocznie się też budowa budynku 
socjalnego, gdzie powstanie 39 nowych miesz-
kań. To wciąż mało w stosunku do potrzeb 
związanych z naturalnym wykruszaniem się 
zasobu mieszkań komunalnych. 

Druga priorytetowa sprawa to poprawa 
bezpieczeństwa. W 2016 roku doświetlono 
przejście dla pieszych przy przejeździe kole-
jowym w Michalinie na ulicy Sikorskiego oraz 
zamontowano światła przy zejściu z peronu na 
ulicy Piłsudskiego. Na placu zabaw przy Asny-
ka, gdzie wymieniono zabawki, zamontowano 
kamerę. Mieszkańcy w moim okręgu wybor-
czym, zwłaszcza ci starsi, chwalą sobie zamon-
towanie ławek przy ul. Willowej. 

Trzeci priorytet to stan dróg. W moim okrę-
gu wyborczym utwardzono ulice: 11 Listopada 
(zyskała też chodnik), Konopnickiej, Pastelową 
oraz Zapolskiej. Wcześniej wyremontowano 
chodnik przy Sobieskiego oraz powstały tam 
parkingi. W tegorocznym budżecie zaplano-
wano m.in. utwardzenie ulicy Sadowej oraz 

wybudowanie przy Asnyka – przy placu zabaw 
– obiektu z urządzeniami do ćwiczeń kalisteni-
ki, o które zabiegała młodzież.

Przygotowywane są plany przebudowy 
ulic: Złotej Jesieni, Dąbrowskiej, Nałkowskiej 
i Gro  gera.

Duże nadzieje wiążę też z planowaną bu-
dową oczyszczalni ścieków i budową wia-
duktu na wysokości ulic Werbeny-Brücknera 
w związku z planami PKP dotyczącymi budowy 
trzeciego toru. 

Paweł Kołodziej, 
okręg wyborczy nr 1 
Na obecną chwilę najważniejszym tematem 
dla mnie i Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Opieki Społecznej i Sportu, której przewod-
niczę, jest wdrożenie reformy dotyczącej or-
ganizacji szkolnictwa. W lutowym numerze 
miesięcznika „Józefów nad Świdrem” szero-
ko omówiono ten temat. Liczę na to, że przy 
współpracy z dyrekcjami szkół i gimnazjum, 
wsparciu pracowników urzędu miasta oraz 
burmistrza, powinniśmy płynnie doprowa-
dzić do przekształcenia naszego gimnazjum 
w Szkołę Podstawową nr 3.

Na najbliższe miesiące najważniejsze tema-
ty, którymi będziemy się zajmować, to:
–  omówienie rozstrzygnięcia konkursów 
w ramach organizacji pożytku publicznego,
– sprawozdanie MOPS za 2016 rok,
– omówienie przez Referat Rozwoju i Promocji 
Gospodarczej planu imprez na 2017 rok, w tym 
obchodów 55-lecia nadania praw miejskich, 
– rekrutacja do przedszkoli (w tym baza loka-
lowa),
– spotkanie z przewodniczącym Miejskiej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoho-
lowych – wspólnie z Komisją Przestrzegania 
Prawa i Porządku Publicznego,
– rozliczenie dotacji w organizacjach pożytku 
publicznego – analiza realizacji zadań zleconych 
z udziałem przedstawicieli tych organizacji,
– sprawozdanie z działalności SP ZOZ za 
2016 rok,
– sprawozdanie Biblioteki Publicznej i MOK za 
2016 rok,
– omówienie wyników rekrutacji do przed-
szkoli (w tym baza lokalowa),
– omówienie zmian w arkuszach organiza-
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cyjnych szkół i przedszkoli oraz fi nansowanie 
oświaty z udziałem dyrektorów szkół i przed-
szkoli (wspólnie z Komisją Budżetowo-Gospo-
darczą),
– zapoznanie się ze stanem bazy lokalowej 
placówek oświatowych oraz omówienie in-
westycji planowanych do realizacji w okresie 
wakacyjnym (komisja wyjazdowa), 
– omówienie realizacji reformy dotyczącej 
szkolnictwa w Józefowie,
– prezentacja oferty miasta na wakacje 
2017 roku,
– informacja dotycząca funkcjonowania świe-
tlic środowiskowych (w tym programy działa-
nia, realizatorzy oraz uczestnicy). 

Grzegorz Kruk, 
okręg wyborczy nr 14
W tej kadencji samorządu jest kilka istotnych 
decyzji i działań, które mają obecnie i będą 
miały w przyszłości duże znaczenie dla miesz-
kańców Józefowa.

W moim odczuciu nie sposób nie docenić 
odzyskania przez miasto obiektu edukacyjne-
go przy ulicy Sienkiewicza 2 oraz jego grun-
townej modernizacji. Rodzice dzieci uczęsz-
czających do szkół w Józefowie z pewnością 
odczuli poprawę warunków nauki swoich po-
ciech, na co wpłynęło „rozgęszczenie” liczby 
uczniów w poszczególnych placówkach.

Kolejnym działaniem wartym odnotowania 
była przebudowa boisk przy Szkole Podstawo-
wej nr 1. Dzięki temu młodzież będzie miała 
dobre warunki do uprawiania sportu, a i słyn-
ne w powiecie czwartki lekkoatletyczne zy-
skały właściwą arenę do sportowych zmagań 
przyszłych mistrzów sportu.

Budowa ulicy Wawerskiej istotnie wpływa 
nie tylko na poprawę komunikacji w mieście 
(wygodna i bezpieczna droga dla szkolnego 
autobusu), ale również estetykę tej części Jó-
zefowa (uporządkowanie terenów w pobliżu 
cmentarza). Jest to inwestycja, o której mówiło 
się od lat. Myślę, że mieszkańcy mogą z satys-
fakcją korzystać z tej nowoczesnej i bezpiecz-
nej ulicy.

Ważnym wydarzeniem było utrzymanie 
w mocy pozwolenia na budowę oczyszczalni 
ścieków w Józefowie, zakończyło to formalną 
batalię przeciwników tej inwestycji, którzy uży-

wając różnych prawnych zabiegów próbowali 
udaremnić lub opóźnić to ważne przedsięwzię-
cie. Determinacja władz Józefowa w tej sprawie 
jest duża i ufam, że budowa oczyszczalni zosta-
nie uruchomiona jeszcze w obecnej kadencji.

Józefowianie w swoich kieszeniach odczują 
zapewne różnicę w kosztach za ścieki po odłą-
czeniu od otwockiego monopolisty.

Następnym niezwykle ważnym zagad-
nieniem jest podjęcie decyzji o budowie 
wielorodzinnych budynków mieszkalnych 
przy ulicy Rejtana oraz kolejnego budynku 
socjalnego w rejonie ulicy Wiązowskiej. Po 
ukończeniu tych inwestycji poprawa warun-
ków mieszkaniowych osób w trudnej sytuacji 
materialnej oraz zamieszkujących w najcięż-
szych warunkach, będzie wyraźnie odczuwal-
na. Mam nadzieję, że przy okazji kolejka ocze-
kujących na mieszkanie w Józefowie ulegnie 
znacznemu skróceniu.

Cezary Łukaszewski, 
okręg wyborczy nr 13
Właśnie mamy połowinki VII kadencji Rady 
Miasta. Moim zdaniem okres ten należy uznać 
za udany dla Józefowa. Radni okrzepli w swo-
jej pracy, wykazują coraz większe zaintereso-
wanie i determinację w podejmowaniu spraw 
swoich wyborców. Wciąż usprawniamy współ-
pracę z burmistrzem i urzędnikami. 

W minionym okresie przeprowadziliśmy 
szereg inwestycji „naziemnych”, tych najbar-
dziej cieszących naszych mieszkańców. Coraz 
więcej ulic i chodników w naszym mieście jest 
utwardzonych, a niemal wszystkie są oświe-
tlone. Daleko zaawansowane są prace nad 
siecią ścieżek rowerowych łączących okolicz-
ne gminy z Józefowem i Warszawą. Daliśmy 
mieszkańcom możliwość uzyskania dopłat do 
instalacji odnawialnych źródeł energii.

Ostatnio Rada Miasta zadecydowała o do-
stosowaniu naszych szkół i obwodów szkol-
nych do wymagań reformy oświaty.

W najbliższym czasie, dzięki oddaniu do 
użytku kilkudziesięciu mieszkań w TBS, a także 
budynku socjalnego, nastąpi znaczna poprawa 
sytuacji mieszkaniowej. 

Nasze miasto pięknieje, a dzięki aktywno-
ści MOK i Referatu Promocji Urzędu Miasta, 
mieszkańcy Józefowa integrują się ze sobą 

i coraz bardziej utożsamiają z miastem. 
Corocznie odbywają się spotkania władz 

miasta z mieszkańcami, które podsuwają rad-
nym wiele interesujących tematów. Aktualnie 
trwają prace nad ciekawą i ważną uchwałą 
umożliwiającą finansowe wspieranie przez 
miasto lokalnych inicjatyw mieszkańców. 

Ostatnio wielu radnych angażowało się 
w akcje społeczne. Przypomnieć trzeba „Dru-
żynę Błażeja” i „Nie dla podziału Józefowa 
przez PKP”. Oba te wydarzenia potwierdzi-
ły duże zaangażowanie i integrację naszych 
mieszkańców wokół spraw ważnych.

W tym roku Józefów obchodzi 55. rocznicę 
nadania praw miejskich. Z tej okazji przygotu-
jemy dla naszych mieszkańców atrakcje i wy-
darzenia kulturalne.

Aktualnie drżymy o wpływ ustawy metro-
politalnej na dalszy rozwój i funkcjonowanie 
naszego pięknego miasteczka. 

Anna Masik, 
okręg wyborczy nr 9
Ponad dwa lata temu, dzięki Państwa zaufa-
niu, rozpoczęłam kolejną kadencję w Radzie 
Miasta. Dorobek tych dwóch lat naszej wspól-
nej pracy to kolejne wyasfaltowane drogi, 
wyremontowane lub zbudowane chodniki 
i kolejne place zabaw, oświetlenie lampami 
wielu ulic. Odbudowana została w całości ulica 
Wawerska wraz z chodnikami, ścieżką rowero-
wą – przez długie lata dobrze będzie służyła 
naszym mieszkańcom. 

Jako Rada Miasta mocno zabiegamy 
o ochronę zdrowia i poprawę dostępności do 
usług medycznych. Od lat wprowadzamy do 
przychodni działających na terenie naszego 
miasta bezpłatne programy zdrowotne, np. 
okulistyczny, kardiologiczny, szczepienia prze-
ciwko grypie. W roku 2015 postanowiliśmy 
obniżyć wiek dla programu kardiologicznego 
na 40+, co umożliwiło przebadanie się osób 
z grupy tzw. większego ryzyka.

Dla mnie osobiście bardzo ważne było 
wielkie zaangażowanie i chęć współpracy 
mieszkańców z Radą Miasta przy akcji „Nie 
dla podziału Józefowa” oraz ogromne serce 
i pomoc fi nansowa, jakiej mieszkańcy udzielili 
gimnazjaliście Błażejowi, który uległ nieszczę-
śliwemu wypadkowi.  cd. na str. 8
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W roku 2017 w budżecie miasta dla mojego 
okręgu są wpisane dwie duże inwestycje, na 
które mieszkańcy czekają od dawna: przebu-
dowa ulicy Krótkiej oraz dokończenie przebu-
dowy Orlej. 

Moim wielkim marzeniem jest wybudo-
wanie ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Nadwi-
ślańskiej oraz świateł na skrzyżowaniu Wy-
szyńskiego z Nadwiślańską, które poprawiłyby 
bezpieczeństwo na tym skrzyżowaniu. 

Józefów stale się rozwija, powstają nowe 
domy, nowe ulice głównie na obrzeżach mia-
sta, dlatego władze muszą zacząć myśleć 
o uruchomieniu komunikacji miejskiej, która 
połączy te odległe dzielnice z centrum.

Grzegorz Nojszewski, 
okręg wyborczy nr 10
Jestem radnym pierwszą kadencję. Uważam, 
że jednym z najważniejszych zadań podjętych 
w minionych dwóch latach było wybudowa-
nie ulicy Wawerskiej na całej długości, wraz 
z chodnikami oraz ścieżkami rowerowymi. 
Kolejnym pozytywnym oraz dobrze odbiera-
nym przez naszych mieszkańców działaniem 
miasta i samorządu jest kontynuacja i rozwój 
skierowanych do nich profi laktycznych pro-
gramów zdrowotnych.

W trakcie mojej kadencji udało się wykonać 
doświetlenie kolejnych przejść dla pieszych na 
ulicy Nadwiślańskiej. W roku bieżącym na tym 
terenie zainstalowany będzie również radaro-
wy wyświetlacz prędkości.

W drugiej połowie kadencji będę zabiegał 
o to, żeby powstały światła na skrzyżowaniach 
z ulicą Nadwiślańską oraz chodnik wraz ze ścież-
ką rowerową, co w znaczący sposób poprawiło-
by komfort i bezpieczeństwo mieszkańców.

Oczekiwałbym również zwiększenia inwe-
stycji w infrastrukturę drogową w moim okrę-
gu wyborczym.

Damian Podolski, 
okręg wyborczy nr 8
W obecnej kadencji władze samorządowe 
podjęły wiele działań i decyzji. Z punktu wi-
dzenia rozwoju dzieci i ich zainteresowań bar-
dzo ważna była udana modernizacja boiska 
przy Szkole Podstawowej nr 1 zlokalizowanej 

przy ul. Mickiewicza 11. Już w bieżącym roku 
szkolnym uczniowie „Jedynki” podczas lekcji 
wychowania fi zycznego mogą grać zarówno 
w piłkę nożną, jak i siatkówkę lub koszykówkę. 

W trosce o bezpieczeństwo dzieci uczęsz-
czających na zajęcia piłki nożnej na boisku 
przy ulicy Dolnej doświetlono przejście dla 
pieszych. Warto byłoby też pomyśleć o sygna-
lizacji świetlnej w tym miejscu, by jeszcze le-
piej zadbać o bezpieczne przekraczanie drogi 
przez dzieci. 

Jeśli chodzi o dorosłych mieszkańców mia-
sta to sądzę, że najbardziej znaczące były decy-
zje o budowie ulicy Wawerskiej, wybudowanie 
mieszkań TBS przy ulicy Rejtana, a w najbliż-
szej przyszłości mieszkań komunalnych przy 
ulicy Wiązowskiej. Zwiększenie zasobu lokalo-
wego gminy pozwoli poprawić warunki życia 
wielu mieszkańców miasta, przede wszystkim 
tych, którzy mieszkają w wyeksploatowanych 
domach komunalnych. 

Dla poprawy bezpieczeństwa ważne było 
doświetlenie przejść dla pieszych, wymiana 
oświetlenia ulicznego, kontynuacja rozbudo-
wy sieci wodno-kanalizacyjnej oraz moderni-
zacja chodników przy ulicach Reymonta i Skło-
dowskiej-Curie. Nowe chodniki na pewno 
najbardziej doceniają piesi.

Patrząc w najbliższą przyszłość chciałbym, 
żeby nasz samorząd w dalszym ciągu dbał 
o zaspokajanie potrzeb wszystkich mieszkań-
ców miasta – zarówno tych najmłodszych, 
jak i najstarszych. W trosce o najmłodszych 
chciałbym, żeby w najbliższej przyszłości po-
wstał plac zabaw w okręgu numer 8 oraz sala 
gimnastyczna przy Szkole Podstawowej nr 1. 

Ważne jest również utwardzenie kolejnych 
dróg, m.in. Chopina, Przeskok, Różanej, Tet-
majera oraz Malinowej, gdzie doprowadzono 
już wodę i kanalizację.

Adrian Pyra, 
okręg wyborczy nr 15
W 2015 roku udało się przebudować ulicę Wa-
werską. Po starych, popękanych płytach, które 
były zmorą dla kierowców, nie zostało ani śladu. 

Cieszę się, że w końcu zauważono, że Błota 
też należą do Józefowa. Na 2017 rok zaplano-
wano przygotowanie projektu przebudowy uli-
cy Księdza Malinowskiego i Jachowicza. Mam 

nadzieję, że w przyszłym roku rozpoczniemy 
już przebudowę. Wiem również, że mieszkań-
cy Kolonii Błota od wielu lat czekają na oświe-
tlenie ulicy Werbeny, czyli głównego dojścia do 
pętli autobusowej na Błotach. Wierzę, że do 
końca kadencji uda się oświetlić ten odcinek. 

Ważną inwestycją, która czeka nas w naj-
bliższym czasie, jest budowa sieci ścieżek ro-
werowych. W ramach tego projektu zostanie 
wykonany chodnik wzdłuż ul. Nadwiślańskiej. 
W ten sposób połączone zostaną trzy osiedla: 
Świdry Małe, Nowa Wieś i Błota. Mieszkańcy 
tych terenów będą w końcu mogli czuć się 
bezpiecznie poruszając się wzdłuż tej drogi.

Żeby nie było zbyt optymistycznie, to – we-
dług mnie – nietrafi onym pomysłem było od-
rzucenie budowy mostu na Świdrze, który był 
szansą na odciążenie centrum miasta z bardzo 
długich korków oraz forsowanie budowy ol-
brzymiej galerii handlowej w centrum Józe-
fowa. Obie inwestycje będą miały ogromny 
wpływ na dalsze zanieczyszczanie powietrza 
w naszym mieście. Kolejnym nietrafi onym po-
mysłem jest budowa oczyszczalni ścieków nad 
Świdrem, za te same środki można byłoby zbu-
dować budynki z mieszkaniami komunalnymi, 
których wciąż brakuje w Józefowie. 

Maria Walkiewicz, 
okręg wyborczy nr 7
Na co dzień mieszkańcy Józefowa nie zauważa-
ją pracy samorządu. Też tak kiedyś myślałam. 

Jakie decyzje i działania w tej kadencji Rady 
Miasta uznaję za znaczące dla mieszkańców?

Ulica Wawerska z rondem przy Szkole Pod-
stawowej nr 2, które według przeprowadzo-
nych ankiet wśród uczniów józefowskich szkół 
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istotnie poprawiło poczucie bezpieczeństwa 
młodych mieszkańców Michalina i na sesji 
Rady Miasta otrzymało (zgodnie z wolą józefo-
wian) imię Bronisława Kowalskiego. 

Ogólnodostępne tereny rekreacyjne – place 
zabaw, bardzo dobrze administrowane przez 
ICSiR i corocznie doposażane. Kalistenika – plac 
treningowy dla osób powyżej 16. roku życia – 
w 2017 roku mają powstać dwa nowe obiekty. 
Nadal tych miejsc zazdroszczą nam sąsiedzi. 
Planowane w tym roku miasteczko ruchu dro-
gowego ma nauczać dzieci i młodzież z Józefo-
wa bezpiecznego poruszania się nie tylko na 
ulicach naszego miasta. Programy zdrowotne: 
kardiologiczny > 40. roku życia, okulistyczny 
> 50. roku życia, uzupełnienie do pięciodnio-
wej opieki nad dziećmi i młodzieżą w środowi-
sku szkolnym, stomatologiczny w Szkole Pod-
stawowej nr 1, szczepienie przeciwko grypie 
> 50 lat, szczepienie przeciwko HPV. 

I proza życia – ławki przy głównych ciągach 
ulicznych miasta – na razie dziesięć sztuk, ale 
mam nadzieję i będę dopingowała, aby to był 
początek dalszego programu.

Lokalnie mam ogromną satysfakcję z ucy-
wilizowania – asfalt przede wszystkim na uli-
cy Wrzosowej, która długo oczekiwała na tę 
zmianę, ale było warto. Również ulicy Lipowej 
i Topolowej. 

W drugiej połowie kadencji oczekuję bu-
dowy oczyszczalni ścieków i jak najwięcej de-
fi nitywnie utwardzonych ulic miasta, które są 
obecnie trudną przeprawą przede wszystkim 
dla pieszych, ale również dla zmotoryzowa-
nych. Mój piorytet to ulica Kasztanowa, siedzi-
ba Muzeum 2. Korpusu, wizytówka miasta ze 
względu na wycieczki i istotne spotkania z ca-
łej Polski, a przede wszystkim – na oczekiwania 
mieszkańców tej ulicy.

Liczę na większą aktywność mieszkańców 
miasta na spotkaniach z radnymi, ich udział 
w posiedzeniach komisji i sesjach Rady Miasta. 
Każdy z nas ma prawo, a może i obowiązek po-
wiedzieć jaka jest jego wizja Józefowa.

Małgorzata Winiarczyk, 
okręg wyborczy nr 12 
Szybko i niejednokrotnie w atmosferze burz-
liwych dyskusji minęła połowa kadencji pracy 
Rady Miasta. Ważną decyzją podjętą przez 
Radę Miasta i burmistrza jest konkretna pomoc 
w rozwiązywaniu problemów mieszkaniowych. 
Zaplanowane i budowane mieszkania przez 
TBS są szansą na własny kąt szczególnie dla 
tych młodych ludzi, których nie stać na spłatę 
kredytów. W przypadku osób mniej zaradnych 
i mieszkających w fatalnych warunkach rozpo-
częto budowę lokali socjalnych, które poprawią 
poczucie bezpieczeństwa i dowartościowanie 
społeczne osób tam zamieszkałych. 

Nasze miasto nabiera uroku przez poprawę 
jakości dróg, budowę chodników i ścieżek ro-
werowych. Skupiając się na części wschodniej 

Józefowa-Michalina, gdzie utwardzono wiele 
dróg, a inne są w planie, obszar ten nie tylko 
nabiera bajkowego klimatu, ale poprawia bez-
pieczeństwo i zmniejsza zanieczyszczenie spo-
wodowane kurzem. 

Ważną wykonaną inwestycją jest również 
przebudowa boiska przy Szkole Podstawowej 
nr 1, rozbudowa i wyposażenie placów za-
baw z myślą o zwiększeniu aktywności fi zycz-
nej dzieci. Wzorem lat poprzednich, z myślą 
o dzieciach i nie pomijając dorosłych, konty-
nuowano programy profi laktyczne opłacane 
z budżetu miasta, zwiększające dostępność 
do specjalistów w ochronie zdrowia. W ra-
mach programu stomatologicznego dla dzieci, 
medycyny szkolnej oraz programu kardiolo-
gicznego i okulistycznego mieszkańcy dostali 
szanse na zadbanie o własne zdrowie. Finanso-
wane przez miasto szczepienia przeciw grypie 
zmniejszyły wśród mieszkańców zachorowal-
ność na tę chorobę. Zadbano również o MOK 
poprzez sfi nansowanie nowego nagłośnienia 
i zmianę kotar na scenie. Decyzją radnych było 
zamontowanie ławek oraz ofl agowanie miasta 
w ważne święta narodowe. 

Mój niedosyt budzi brak ośrodka kulturo-
twórczego, myślę o bibliotece z prawdziwego 
zdarzenia. 

Aktualnie w Polsce następują duże zmiany. 
Myślę, że nie zakłócą one planów dalszej po-
prawy jakości dróg, budowy ścieżek rowero-
wych i rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej. 
Takie właśnie są moje oczekiwania.

Paweł Zaczek, 
okręg wyborczy nr 4
Jeśli chodzi o najbardziej znaczące wydarzenia 
w obecnej kadencji samorządu, to bez wahania 
wskazuję na budowę ulicy Wawerskiej. Jest to 
niespotykana w skali naszego miasta inwesty-
cja drogowa, której koszt wyniósł ponad 7 mln 
zł, a która przyczyniła się w znacznym stopniu 
do ułatwienia komunikacji samochodowej 
w Józefowie. Tworząc niejako małą obwodni-
cę centrum miasta, Wawerska stała się w tej 
chwili alternatywną arterią dla ulicy 3 Maja, 
która przypomnę, była już w znacznym stop-
niu obciążona ruchem nawet ponadlokalnym.

Zastąpienie podziurawionych betonów 
pięknym asfaltem i szerokim chodnikiem po 

jednej, jak i drugiej stronie, ściągnęło także ak-
tywnych mieszkańców naszego miasta, którzy 
przy okazji mają możliwość skorzystania z pla-
cyku do ćwiczeń kalisteniki przy skrzyżowaniu 
ulicy Polnej z Wawerską. Jest to pierwszy taki 
placyk w naszym mieście, efekt partycypa-
cyjnej działalności mieszkańców, którzy sami 
wnioskowali o taki obiekt oraz konkretne urzą-
dzenia, zaś władze miasta wskazały jedynie 
działkę i zrealizowały projekt. Jak widać, urzą-
dzenia te cieszą się dużą popularnością i na-
leży się spodziewać więcej tego typu miejsc 
w krajobrazie naszego miasteczka. 

Co do kolejnych lat to mam ogromną na-
dzieję, że uda się w końcu zrealizować projekt 
budowy oczyszczalni ścieków, byłoby to do-
skonałe zwieńczenie wieloletniego projektu 
kanalizacji Józefowa. Wyczekuję także budowy 
ścieżek rowerowych, szczególnie wzdłuż ulicy 
Nadwiślańskiej, co stworzy w końcu możli-
wość objazdu całego miasta na rowerze.

Urszula Zielińska, 
okręg wyborczy nr 5
Tak jak wielu mieszkańców Józefowa dumna 
jestem z naszego miasta i z efektów pracy 
samorządu w ostatnich 25 latach. Dumna je-
stem z faktu, iż nasz samorząd wielokrotnie 
doceniany był w krajowych rankingach. Zapra-
cowaliśmy na te nagrody i wyróżnienia, zapra-
cowaliśmy na zadowolenie mieszkańców. 

Jako przewodnicząca Komisji Budżetowo-
-Gospodarczej mogę stwierdzić, że dotychcza-
sowe miejskie budżety tworzone są i realizo-
wane na miarę potrzeb i ambicji miasta oraz 
jego mieszkańców. Bardzo dbamy o poziom 
oświaty i stan placówek – dzieci są naszym 
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priorytetem. W roku ubiegłym zostało wyre-
montowane boisko przy Szkole Podstawowej 
nr 1, wcześniej wyremontowaliśmy boisko 
przy gimnazjum, budynek Miejskiego Przed-
szkola nr 1 przy ulicy Sobieskiego. Co roku 
przeznaczane są miejskie środki na remonty 
szkół i przedszkoli. 

Gmina płaci za profi laktyczne programy 
zdrowotne dla naszych mieszkańców: kar-
diologiczny, okulistyczny, medycynę szkolną, 
szczepienia przeciwko grypie, szczepienia 
dziewczynek przeciw HPV. W całym mieście 
powstają place zabaw dla dzieci i urządzenia 
dla fi tnessu dla dorosłych, a te, które już istnie-
ją, doposażamy w nowe urządzenia. Dużym 
zainteresowaniem cieszy się placyk z urządze-
niami do ćwiczeń kalisteniki.

Następne dwa powstaną jeszcze w tym 
roku przy ulicy Asnyka i na terenach sporto-
wych przy Żabiej. Na pewno wszyscy miesz-
kańcy widzą wykonaną nową ulicę Wawerską. 
Z satysfakcją patrzę też, jak przez okrągły rok 
żyje skwer im. św. Jana Pawła II, jak polubili go 
mieszkańcy.

Wciąż czekamy na decyzję o dofi nanso-
waniu projektu budowy oczyszczalni ścieków 
i dalszej rozbudowy sieci wodno-kanalizacyj-
nej w odległych regionach naszego miasta. 
Bardzo mi szkoda, że nasza gmina, przez dzia-
łanie jednej osoby, straciła 13 mln zł funduszy 
europejskich na oczyszczalnię z poprzedniego 
rozdania środków unijnych. 

Kontynuujemy też zapoczątkowaną 
w ubiegłej kadencji samorządu tradycję spo-
tkań z radnymi powiatowymi i sejmiku woje-
wódzkiego reprezentującymi Józefów. 

W moim okręgu nr 5 w roku ubiegłym zo-
stał wykonany chodnik przy ulicy Wspólnej 
– bardzo potrzebny, gdy w godzinach popo-
łudniowych mieszkańcy powiatu otwockiego, 
chcąc ominąć korek, skracają sobie tędy drogę.

Bardzo żałuję, że mimo moich intensyw-
nych zabiegów, jak również dużej aktywności 
mieszkańców ul. Parkingowej, ciągle nie udaje 
się uzgodnić projektu kanalizacji w tej ulicy. 
Miasto ciągle jednak pracuje nad nowymi wa-
riantami kanalizacji w tym miejscu.

Muszę również zaznaczyć, że gmina w tym 
roku będzie miała do dyspozycji 30 lokali 
wybudowanych przez nasz józefowski TBS. 
Wszystkie lokale będą przeznaczone do prze-
siedleń mieszkańców z budynków komunal-
nych, których utrzymanie kosztuje bardzo 
dużo, a remonty nie są już opłacalne. W kon-
sekwencji gmina odzyska pełnowartościowe 
nieruchomości, które będą przeznaczone do 
sprzedaży, a środki uzyskane ze sprzedaży 
przeznaczone zostaną na inwestycje. Uwa-
żam, że następne budynki, które będą bu-
dowane przez miasto, powinny być budyn-
kami socjalnymi, przeznaczonymi wyłącznie 
dla tych mieszkańców, którym gmina musi 
zapewnić lokal ze względu na ich niskie do-
chody. Pozostali mieszkańcy, chcąc poprawić 

sobie warunki mieszkaniowe, powinni party-
cypować w kosztach budowy. Uważam, że nie 
można dofi nansowywać ciągle jednej grupy 
mieszkańców. Przeznaczone środki na budo-
wę lokali pochodzą od wszystkich mieszkań-
ców, a przecież wiadomo, że jeśli coś jest za 
darmo, to nie bardzo się to szanuje.

Wszystkich mieszkańców zapraszam do 
współpracy, a mieszkańców mojego okręgu 
proszę o zgłaszanie potrzeb, jak również do 
kontaktu w Radzie Miasta.

Burmistrz 
Stanisław Kruszewski
Ze spotkań i rozmów z mieszkańcami, a także 
z opinii radnych wyrażanych m.in. w tej an-
kiecie wynika, że gdybyśmy tworzyli ranking 
najważniejszych miejskich inwestycji w tej ka-
dencji samorządu, to na pierwszym miejscu 
zapewne znalazłaby się ulica Wawerska po 
modernizacji. Jak wyglądała stara Wawerska 
dobrze jeszcze pamiętamy, zaś dzisiejsza to: 
nowa asfaltowa nawierzchnia, ułatwiony do-
jazd do cmentarza komunalnego, obustron-
ne chodniki, pierwsza w mieście asfaltowa 
ścieżka rowerowa, rondo przy Szkole Pod-
stawowej nr 2 z szeregiem udogodnień dla 
ruchu pieszych, wygodne wjazdy do posesji 
usytuowanych przy tej ulicy, a ponadto – dwa 
wyniesione skrzyżowania u zbiegu Wawerskiej 
z Polną i drogą dojazdową do północnej bra-
my cmentarza. Najkrócej rzecz ujmując nowa 
Wawerska jest bezpieczna i wygodna zarówno 
dla poruszających się nią samochodem, jak 
i rowerem lub pieszo.

 Józefów stale się modernizuje, a każdą 
złotówkę z dochodów własnych czyli w tym 
przypadku z udziałów gminy w naszych, oby-
watelskich podatkach, starannie się ogląda, by 
wydać ją z pożytkiem dla dobra wspólnego. 
W tym miejscu muszę powiedzieć, że nasza 
akcja „Płać podatki tu, gdzie mieszkasz” przy-
niosła efekty: 1/3 naszych miejskich budżetów 
pochodzi z wpływów z podatków PIT i w nie-
wielkim stopniu z CIT. W 2016 roku z PIT-ów 
otrzymaliśmy 34 695 000 zł.

W corocznych miejskich budżetach zna-
czącą pozycję mają wydatki na remonty 
i przebudowy dróg, modernizacje budynków 
użyteczności publicznej, placów zabaw i bo-

isk. Listę tych inwestycji ustalamy wspólnie 
z radnymi wsłuchując się w opinie wyrażane 
przez mieszkańców podczas dorocznych spo-
tkań z samorządowcami oraz uwagi zgłaszane 
podczas dyżurów. Zdarza się, że po moderni-
zacji ulicy dostaję maila: Nasza ulica nigdy nie 
była taka piękna! Muszę przyznać, że to duża 
satysfakcja.

Ale wciąż jest jeszcze wiele do zrobienia, 
wciąż mamy wiele nieutwardzonych ulic, na 
których poprzez tablice „Nie wkurzaj” próbu-
jemy przekonać kierowców, by nieco zwolnili 
i dali odetchnąć mieszkańcom. Te ulice muszą 
poczekać na swoją kolej, bo generalna zasada 
jest taka, że modernizujemy te ulice, na których 
zakończony został proces budowy kanalizacji 
i sieci wodociągowej. I tu muszę przypomnieć, 
że w kwietniu 2016 r. zakończyliśmy projekt 
„Rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacji 
sanitarnej na terenie Józefowa”. Jeszcze 20 lat 
temu w Józefowie nie było nawet jednego 
metra kanalizacji. Obecnie do miejskiej sieci 
podłączonych jest 4600 gospodarstw domo-
wych oraz 230 obiektów użyteczności publicz-
nej i fi rm. Na kontynuację rozbudowy tej sieci 
o odcinki, których nie można było uwzględnić 
w poprzednim projekcie (20 km sieci kanaliza-
cyjnej i 20 km sieci wodociągowej) oraz budo-
wę oczyszczalni ścieków złożyliśmy wniosek 
o unijną dotację w wysokości 43 mln zł (50% 
kosztów projektu). 

We wrześniu 2017 roku czeka nas reforma 
oświaty, czyli „wygaszanie gimnazjum”, ośmio-
klasowa podstawówka. Prezentowaliśmy Pań-
stwu szczegółowo w jaki sposób chcemy za-
pewnić warunki do działalności już nie dwóch, 
a trzech szkół podstawowych. W tej nowej 
sytuacji widać, jak bardzo potrzebna była kon-
sekwencja w odzyskiwaniu budynku szkolne-
go przy ul. Sienkiewicza 2, jego modernizacja 
i przystosowanie do potrzeb małych dzieci. 

Nasze plany to modernizacja i adaptacja 
na Dom Nauki i Sztuki zabytkowego budynku 
przy ul. Wyszyńskiego 2. Adaptacja i moder-
nizacja budynku przy ul. Wyszyńskiego 11 na 
Dom Seniora – lokum dla organizacji senio-
ralnych, miejsce spotkań wyposażone m.in. 
w najnowocześniejsze urządzenia rehabilita-
cyjne. I wreszcie – miasteczko ruchu drogo-
wego, w którym dzieci, młodzież i dorośli będą 
mogli szkolić się, jak bezpiecznie poruszać się 
w ruchu drogowym. 

A także projekt, który obejmuje swoim 
zasięgiem teren sześciu gmin „Wybierzmy 
rower – partnerstwo dla rozwoju gospodar-
ki nisko-emisyjnej WOF”. W samym Józefo-
wie do końca czerwca 2018 roku powstanie 
prawie osiem kilometrów ścieżek rowero-
wych. A cała inwestycja na terenie Karczewa, 
Otwocka, Józefowa, Wiązowny, Halinowa 
i Sulejówka łącznie obejmie ponad 49,12 km 
wraz z ciągami pieszo-rowerowymi. Józefów 
otrzyma dofi nansowanie w wysokości blisko 
5 mln zł.
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Caritas
Działalność Caritasu możliwa jest w prze-

ważającej mierze dzięki darom i ofi arom skła-
danym przez ludzi dobrej woli. Caritas zajmuje 
się zatrudnianiem i aktywizacją bezrobotnych, 
wypoczynkiem dzieci i młodzieży, promocją 
i organizacją wolontariatu, przeciwdziałaniem 
przemocy, ochroną i promocją zdrowia. Fi-
lia Caritasu w Józefowie mieści się na terenie 
parafi i pw. Matki Bożej Częstochowskiej przy 
ul. 3 Maja. Caritas Diecezji Warszawsko-Pra-
skiej KRS: 00002 23182 

„Forum Chrześcijańskie”
Stowarzyszenie „Forum Chrześcijańskie” 

jest jedną z najdłużej działających (od 1997 
roku) w Józefowie organizacji charytatywnych. 
Wspiera głównie dzieci, ale nie tylko. Kilka razy 
w roku jego członkowie organizują akcje cha-
rytatywne mające na celu pomoc najbiedniej-
szym rodzinom z naszego miasta. Stowarzysze-
nie prowadzi również świetlice terapeutyczne 
przy kościele pw. Matki Bożej Częstochowskiej 
w Józefowie oraz parafi i św. Jana Chrzciciela 
w Michalinie. W ramach współpracy z józefow-
skimi szkołami i przedszkolami stowarzyszenie 
dofi nansowuje obiady dzieciom, których rodzi-
ny znajdują się w trudnej sytuacji materialnej. 
W 2015 roku udało się wykupić w ten sposób 
5582 posiłki, a zaczęło się skromnie – od 1400 
obiadów dziesięć lat wcześniej. Stowarzysze-
nie „Forum Chrześcijańskie” KRS 00007 1551 

„Uśmiech dla Dwójki”
Stowarzyszenie powstało z inicjatywy 

rodziców, nauczycieli i władz placówki. Od 
2003 roku wspiera rzeczowo i finansowo 
uczniów Szkoły Podstawowej nr 2 przy ul. Gra-
nicznej. Pomoc dotyczy działań na rzecz edu-
kacji, ochrony zdrowia, rozwoju fizycznego 
i umysłowego dzieci, rozwoju ich zaintereso-
wań i talentów. Stowarzyszenie „Uśmiech dla 
Dwójki” KRS: 00001 67298 

Miejski Ludowy Klub 
Sportowy Józefovia

MLKS Józefovia to stowarzyszenie z 65-let-
nią tradycją. Klub w ostatnich latach prężnie 
się rozwija, ciesząc się coraz większym zainte-
resowaniem ze strony dzieci i młodzieży z na-
szego regionu. Obecnie sekcja piłki nożnej dla 

chłopców liczy 17 drużyn dziecięcych i młodzie-
żowych, z czego 15 zgłoszonych jest do udzia-
łu w rozgrywkach MZPN, a rocznik 2001 A od 
dwóch sezonów utrzymuje się w Ekstralidze. 

– Planujemy dalszy rozwój naszych zawod-
ników, dlatego 1% jest tak ważnym elemen-
tem wsparcia naszej działalności. Zależy nam 
na wyposażeniu stowarzyszenia w sprzęt 
sportowy służący ponad 300 zawodnikom, co 
pozwoli nam podnieść poziom szkolenia oraz 
umożliwi dalszy rozwój poszczególnych za-
wodników – podsumowuje Ewa Komar, prezes 
MLKS Józefovia. Miejski Ludowy Klub Sporto-
wy Józefovia KRS: 00002 81226 

Otwockie Towarzystwo 
Opieki Paliatywnej

Dzięki wpłatom z 1% podatku i innym daro-
wiznom prowadzi i współfi nansuje Hospicjum 
Domowe „Empa  a” (przez 10 lat pomogło po-
nad 1000 chorym z powiatu otwockiego), m.in. 
zakup sprzętu medycznego, środków pielęgna-
cyjnych, leków, dojazd do pacjenta (opiekuje 
się dziećmi osieroconymi przez pacjentów). 
Wspiera również Hospicjum św. Patryka. Ro-
dziny pacjentów mogą liczyć na pomoc w zaku-
pie niezbędnych leków i środków medycznych 
dla chorych. Co ważne OTOP propaguje ideę 
wolontariatu, szczególnie wśród młodzieży. 
W pomoc włączyło się kilkudziesięciu uczniów 
Gimnazjum nr 1 w Józefowie, którzy wspierają 
jego działania w ramach Szkolnego Koła Wo-
lontariatu. Otwockie Towarzystwo Opieki 
Paliatywnej KRS: 0000 126492

Apel o wsparcie dla Agaty Hać
Józefowianka Agata Hać ma 49 lat, od 

30 lat związana ze służbą zdrowia – pielęgniar-
ka instrumentariuszka, ma męża i dwóch sy-
nów, w 2010 roku w następstwie choroby no-
wotworowej straciła 14-letnią wówczas córkę. 
Od 2013 roku zmaga się z nowotworem – po-
czątkowo ze złośliwym rakiem piersi, którego 
leczenie wydawało się zakończone pomyślnie 
– niestety po dwóch latach zdiagnozowano 
u niej guza w głowie. Chemioterapia oraz na-
świetlanie Gamma Knife nie przyniosły rezul-
tatów. – Jedyną szansą i moją nadzieją jest 
podanie leku Kadcyla, odpłatnie, ponieważ nie 
jest refundowany przez NFZ. Koszt zakupu jed-
nej dawki leczniczej wynosi ok. 18 tys. zł (lek 
musi być podawany co trzy tygodnie – potrze-
ba co najmniej sześciu dawek). Proszę o po-

moc fi nansową w dalszym procesie leczenia. 
Chcę żyć, chciałabym wrócić do pracy i poma-
gać innym – apeluje Pani Agata Hać.

Fundacja SEDEKA „Zdążyć z pomocą” KRS: 
0000338389, w rubryce „Informacje uzupeł-
niające – cel szczegółowy 1% podać: 11135 
– Grupa OPP – Hać Agata. Prosimy o zaznacze-
nie pola „Wyrażam zgodę”. 

Pomoc chorym dzieciom
Pod opieką fundacji „Zdążyć z pomocą” 

znajduje się m.in. 26 dzieci z Józefowa. Pięcio-
ro z nich ma porażenie mózgowe, sześcioro 
choruje na autyzm, zaś dwoje na rdzeniowy 
zanik mięśni. Pozostałe cierpią na różne scho-
rzenia: wodogłowie pokrwotoczne, młodzień-
cze idiopatyczne zapalenie stawów, Zespół 
Downa, guz pnia mózgu, wrzodziejące zapa-
lenie jelita grubego, utrata nogi po wypadku 
komunikacyjnym.

Fundacja „Zdążyć z pomocą” KRS: 00003 
7904 – 412 Gadomski Marek; 3153 Pławczyk 
Michał; 4408 Wnuk Aleksander; 4881 Pu-
ścian Jan Tomasz; 4917 Jankowski Viktor Ad-
rian; 6485 Staroń Hubert; 7381 Kuźma Antoni 
Stanisław; 7827 Zięba Antonina Natalia; 9229 
Modliński Mateusz; 9971 Krzyżanowska Olga; 
10508 Kwiatkowski Jacek Filip; 10609 Mucha 
Hubert; 10636 Żaczek Maja; 12059 Krogu-
lewska Lena; 14930 Kormańska Melania Ola; 
14985 Rękawek Wojciech; 16093 Halski Jerzy; 
18627 Skwarczyńska Zofi a; 19303 Kania Bar-
tłomiej; 19330 Jedynak Aleksandra; 23521 
Modrzejewska Dominika; 24766 Sawczyk 
Oskar; 25518 Bartosiak Borys; 26727 Jaskuła 
Michał; 27396 Kacprzak Zofi a; 30027 Cymer-
man Błażej

Kogo wesprzeć? 
Możemy samodzielnie wybrać na czyją 

konkretnie rzecz przekazana zostanie kwo-
ta pochodząca z naszego zeznania rocznego. 
Przekazując 1% z własnego PIT nie tracimy ani 
złotówki rozdysponowując kwotę, którą i tak 
musielibyśmy przekazać na rzecz Skarbu Pań-
stwa. Pomyślmy więc komu pomóc – prócz 
dotąd wymienionych mogą to być także:
Fundacja „Aktywni” KRS: 00008 6730 
Ochotnicza Straż Pożarna w Józefowie KRS: 
00002 1022 
Uczniowski Klub Sportowy „Victoria Józe-
fów” KRS: 00002 71951

Jak wypełnić wniosek?
W zeznaniu podatkowym znajduje się ru-

bryka „Wniosek o przekazanie 1% podatku na-
leżnego na rzecz Organizacji Pożytku Publicz-
nego”. Należy tu wpisać nazwę OPP, numer 
KRS (Krajowy Rejestr Sądowy) i przekazywaną 
kwotę (nie może być wyższa niż 1% podatku). 

Opr. Sylwia Papis

1% może pomóc
Od 12 lat możemy w swych rozliczeniach podatkowych ofi arowywać 1% do-
chodów na potrzeby osób, organizacji, stowarzyszeń. W Józefowie działa ich 
kilkanaście, w tym kilka, na konto których możemy dokonać odpisu z naszego 
podatku. 

Temat miesiąca



Godziny otwarcia Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Józefowie oraz fi lii w Michalinie
Pon., wtorek, czwartek, piątek: 12.00–18.00
Środa i sobota (w roku szkolnym): 9.00–13.00 
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Wykłady odbywają się w środy o godz. 18.00 
w sali widowiskowej MOK.

  1.03 – Parki Narodowe południa USA – Juli-
ta Lichodziejewska,

  8.03 – Taj Mahal – pomnik miłości – Hanna 
Krajewska,
  15.03 – O leczeniu miodem i produktami 
pszczelimi – Andrzej Gębala,
  22.03 – Cypr – wstrząśnięty, niezmieszany 
– Andrzej Pasławski,
  29.03 – Paul Gauguin – szukając inspiracji 
– Przemysław Głowacki.

Wstęp wolny. Zapraszamy!

Wypoczynek i rehabilitacja
  14–26 kwietnia – turnus rehabilitacyjny 
w Truskawcu (Ukraina) – koszt (przejazd 
w obie strony, pobyt, pięć zabiegów) 300 zł 
+ 270 euro płatne u rezydenta w autokarze,
  25 maja–7 czerwca – turnus rehabilitacyjny 
w Sarbinowie (nad morzem) – koszt (prze-
jazd, pobyt, trzy zabiegi) – 1600 zł,
  24 czerwca–8 lipca – turnus rehabilitacyjny 
w Iwoniczu-Zdroju – koszt (przejazd, pobyt, 
trzy zabiegi) – 1250 zł,
  4–18 września – turnus rehabilitacyjny 
w Jastarni – koszt (przejazd, pobyt, trzy 
zbiegi) – 1600 zł,
  16–24 września – turnus wypoczynkowy 
w Chorwacji (miejscowość Podgora, hotel 
Salines) – koszt 1560 zł,

  19 sierpnia–1 września – turnus rehabilita-
cyjny w Sarbinowie – koszt (przejazd, po-
byt, trzy zabiegi) – 1700 zł.

Wycieczki turystyczne
  10–12 maja – Łódź i okolice w trzy dni 
(400 zł),
  29 lipca–1 sierpnia – Pieniny (420 zł).
Zgłoszenia w Zarządzie Rejonowym Polskie-

go Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów 
w Józefowie przy ul. Wyszyńskiego 4, Dom 
Nauki i Sztuki podczas dyżurów: poniedziałek 
i czwartek w godz. 10.00–13.00, środa w godz. 
13.00–16.00, tel. 22 789 68 05. Pierwszeństwo 
mają członkowie związku. Na wycieczki zagra-
niczne mogą jechać osoby niezrzeszone w PZE-
RiI. Przy zapisach pobierana jest zaliczka 300 zł.

W niedzielę 19 marca w Józefowie będzie mia-
ła miejsce inauguracja nowego cyklu wyścigów 
kolarskich pod szyldem Mała Liga XC. W skład 
cyklu wejdzie siedem wyścigów, a pierwszy 
z nich odbędzie się na Górze Lotnika.

Na uczestników czekać będzie urozmaico-
na trasa o długości ponad trzech kilometrów, 
którą kolarze – w zależności od wieku i płci, 
zgodnie z formułą XC – pokonywać będą 
odpowiednią ilość razy. Pętla wyznaczona 
będzie w taki sposób, aby zawodnicy w moż-

liwie największej liczbie miejsc mieli bezpo-
średni kontakt z kibicami. Przewidzianych jest 
także kilka podjazdów na punkt widokowy. 
Organizatorzy zapewniają, że trasa będzie 
wymagająca, ale poradzą sobie z nią nawet 
początkujący kolarze. Na dzieci czekać będzie 
łatwiejszy odcinek.

Szczegóły dotyczące zawodów oraz godzi-
ny rozpoczęcia poszczególnych kategorii do-
stępne są na stronie www.malaligaxc.pl.

 MP

 Na ostatniej prostej przygotowań do run-
dy wiosennej piłkarze Józefovii zmierzą się 
w meczach kontrolnych z Hutnikiem Huta 
Czechy (4 marca o godz. 12.00) oraz Legio-
nem Warszawa (11 marca o godz. 12.00). 
Oba sparingi odbędą się na stadionie przy 
ulicy Dolnej 19.

  A już tydzień później, w sobotę 18 marca 
podopieczni Damiana Politańskiego wzno-
wią rozgrywki o ligowe punkty od domo-
wego pojedynku z ostatnim w tabeli „okrę-
gówki” Milanem Milanówek. 

 Rezerwy z kolei zainaugurują rundę wio-
senną A-klasy 25 marca od meczu na wła-
snym stadionie z groźnym Snajperem So-
śninka. MP

II liga mężczyzn: 26 marca o godz. 11.00 teni-
siści IKRTS-u, w ramach trzeciej kolejki rundy 
rewanżowej w grupie spadkowej, podejmą na 

własnych stołach wyżej notowaną Spójnię II 
Warszawa. Mecz odbędzie się w hali Integra-
cyjnego Centrum Sportu i Rekreacji. MP

Program wykładów 
UTW Józefów

Wyjazdowe plany emerytów

Mała Liga XC – józefowska inauguracja

Józefovia Józefów

Integracyjny Klub Rozwoju Tenisa Stołowego

„Przekrój” reaktywacja 

Jak za dawnych lat „Przekrój” należy za-
cząć czytać od końca, niczego ze wspo-
mnień nam nie zabraknie, a Filutek jak 
zazwyczaj przemyślne znajduje sposoby 
na uproszczenie najtrudniejszych proble-
mów. Format kwartalnika nieco większy, 
a w nim wywiad ilustrowany z Markiem 
Raczkowskim, Pulitzer Williama Finnega-
na, Fafi k o tym, że „Ludzie są smutni, bo 
nie mają czym merdać” oraz Akupunktura 
miejska, czyli o architekturze. Także wiele 
innych, ciekawych i wyczerpujących arty-
kułów z różnych zakamarków współcze-
snej rzeczywistości. Z dziedziny zdrowia 
proponujemy nową prenumeratę z naszej 
biblioteki, poradnik „O czym lekarze ci nie 
powiedzą”. W poradniku o produktach peł-
noziarnistych, o współczesnych metodach 
diagnostyki organizmu, alternatywnych 
terapiach w chorobach nowotworowych, 
centrum laboratoryjnym organizmu, czyli 
spełniającej aż 400 funkcji wątrobie i moż-
liwościach jej autoregeneracji, wreszcie 
chorobach tarczycy i elektrostymulacji 
Metodą Zenni oraz autyzmie. O naszej 
potężnej sąsiadce stolicy ciekawe artyku-
ły znajdziemy w „Warszawskiej Skarpie” 
– miesięczniku historycznym, który do-
starcza nam zaprzyjaźniony z biblioteką 
Czytelnik oraz miesięczniku „Stolica”, który 
oprócz współczesnego życia stolicy oferu-
je artykuły z dziedziny historii, architektu-
ry, malarstwa, fi lmu i innych sztuk. Typowo 
historyczne magazyny z naszej półki to 
„Focus Historia” i „Mówią Wieki”, ponadto 
kwartalnik „Karta”. O pielęgnacji ogrodów, 
ciekawych roślinach z różnych zakątków 
świata w kwartalniku Gardeners’ World” 
mnóstwo porad, ciekawostek, fotografi i 
i inspirujących pomysłów. Zwiedzanie Pol-
ski i świata ułatwi na pewno wczytanie się 
w tajemnice geograficzno-przyrodnicze 
i historyczne w miesięczniku krajoznaw-
czo-turystycznym „Poznaj swój Kraj”, 
„National Geographic” oraz „Traveler”. 
Z przyjemnością informujemy, że z po-
czątkiem roku 2017 dysponujemy ponad 
40 tytułami czasopism. Można korzystać 
z naszej oferty na miejscu, ale także wypo-
życzać na okres – podobnie jak w przypad-
ku pozostałych zbiorów – miesięczny. Listę 
tytułów można znaleźć na naszej stronie 
w zakładce „Oferta czasopism”. Serdecz-
nie zapraszamy!
 Mariola Ładna | www.biblioteka.jozefow.pl

Polecamy w marcu
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Reprezentant Victorii Józefów i podopieczny 
trenerki Bożeny Dziubińskiej już w styczniu, 
ustanawiając swoje „życiówki” w biegach na 
60 (czas 7.46) i 300 metrów, zasygnalizował 
wysoką formę. Główny sprawdzian jednak miał 
nastąpić w lutym w Arenie Toruń podczas Ha-
lowych Mistrzostw Polski. I jak się okazało, wy-
padł wybornie. Siedemnastolatek rewelacyjnie 

zaprezentował się w trzecim biegu eliminacyj-
nym, który ukończył na drugim miejscu z cza-
sem 35.76 – rekordem życiowym.Wynik ten 
dał mu przepustkę do fi nału A, w którym do-
słownie otarł się o brąz. Ostatecznie z czasem 
36.11 został czwartym zawodnikiem w Polsce. 
Złoty medal z czasem 35.37 zdobył reprezen-
tant Gwdy Piła – Dawid Borowik. Gratulujemy!

Niezorientowanym, którzy nie mieli dotąd 
okazji naocznie przekonać się o atrakcyjności 
i dużej dynamice ul  mate, przypominamy, 
że to sport drużynowy, w którym używa się 
latającego dysku, potoczniego nazywanego 
frisbee. Główne zasady ul  mate są zbieżne 
z innymi popularnymi grami zespołowymi, 
takimi jak koszykówka, piłka ręczna czy 
rugby. W dużym skrócie celem każdej 
z drużyn jest – unikając kontaktu fi zycznego 
z przeciwnikiem i wymianiając między sobą 
podania dyskiem – przedostanie się do 
strefy punktowej rywala. Cechą unikalną 
na tle innych dyscyplin jest natomiast brak 

sędziów, a co za tym idzie wysoka kultura 
osobista zawodników, świetna atmosfera 
panująca podczas spotkań, przede wszystkim 
zaś wielkie poszanowanie dla zasad fair play. 
I zaręczamy, że nie są to frazesy – ul  mate 
jest naprawdę wyjątkowe. Już w tym miejscu 
zapraszamy na kolejną odsłonę za rok.

Wracając jednak do edycji jedenastej war-
to wspomnieć, że po raz pierwszy w historii 
imprezy rozszerzyła się jej nazwa. Tradycyjne 
Józbee uzupełnił idealnie charakteryzujący 
wydarzenie człon La Fleur, który – cytując 
organizatorów – „w języku francuskim w do-
słownym tłumaczeniu oznacza kwiat, nato-

miast wyraża również stan rozkwitu, świeżości 
oraz podkreśla elitarność i wyjątkowość”.

Wisienką na torcie, który stanowiły dwu-
dniowe zmagania, były mecze finałowe 
i oryginalna uroczystość wręczenia nagród. 
Droga na podium usłana była bowiem świe-
żymi i pachnącymi listkami mięty. Pokonali ją 
między innymi triumfatorzy najważniejszych 
konkurencji – zwycięzcy turnieju w katego-
riach women i open, odpowiednio Troubles 
i Mojra, a także wyróżnione za postawę fair 
play nagrodami „Spirit of the Game” ekipy 
4hands i Par  sans.

Uczestnicy Józbee – La Fleur 2017
Kategoria Women: Troubles Warszawa, 

BURPee (BY/UA/RU/PL), Donuts Warszawa, 
4hands Warszawa, Ul  matum Gdańsk, Córy 
Ojca Beyzema Wrocław.

Kategoria Open: Mojra Warszawa, Perun 
Południe Polski, Discover Warszawa, Ul  ma-
tum Gdańsk, Mjah Pany Warszawa, Par  sans 
Olsztyn.

 Maciej Piłat

Morzewski czwarty w Polsce
Świetne wieści napłynęły do nas 12 lutego z Torunia, gdzie odbywały się Ha-
lowe Mistrzostwa Polski U18 i U20 w lekkiej atletyce. Józefowianin Marceli 
Morzewski, bijąc swój rekord życiowy w biegu eliminacyjnym na 300 metrów, 
awansował do fi nału A, w którym uplasował się na czwartym miejscu. 

Józbee – La Fleur
Pod takim hasłem w pierwszy weekend lutego w hali Integracyjnego Cen-
trum Sportu i Rekreacji odbyła się jedenasta już edycja najstarszego w Pol-
sce turnieju ul  mate. Elitarne rozgrywki frisbee, które od pierwszej odsłony 
z 2006 roku związane są z ośrodkiem przy ulicy Długiej 44, tym razem miały 
charakter międzynarodowy. 

Finał A biegu 
na 300 metrów U18

1. Dawid Borowik (PLKS Gwda Piła) – 35.37
2. Kacper Antoszewski (KS Finishparkiet Drwę-
ca Nowe Miasto Lubawskie) – 35.39
3. Jakub Pająk (MKS Czechowice-Dziedzice) 
– 35.83
4. Marceli Morzewski (UKS Victoria Józefów) 
– 36.11
5. Mateusz Urbanowicz (ZLKL Zielona Góra) 
– 36.64
–  Konrad Pluta (MKS Pogoń Siedlce) – DQ

Sport

1% MOŻE POMÓC!
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Poznałyśmy się w programie PRO Kobieta 
50+ organizowanym na terenie Józefowa 
przez ESPAR 50+ (Europejskie Stowarzysze-
nie Promocji Aktywności Ruchowej 50+). 

Był to przełomowy moment dla wielu z nas.
Wówczas zaczęłyśmy uczestniczyć w różnych 
formach aktywności. Teraz realizujemy własne 
pomysły, m.in.
–  uprawiamy nordic walking,
–  jeździmy wspólnie na rowerach po lokal-

nych trasach,
–  tworzymy drużynę speedbadmintona 

PRO Speed 50+,
–  mamy na koncie Przegląd Filmów Pozy-

tywnych,
–  wymieniamy się książkami poznając swoje 

domowe biblioteczki,
–  włączamy się w programy lokalnych wy-

darzeń, np. „Gwiazdobranie i Dawanie”, 
„Otwarte Ogrody Józefowa”,

–  organizujemy sezonowo „Szafę na kół-
kach”, czyli wymieniamy się ubraniami, 
a resztę przekazujemy do ośrodka pomo-
cy,

–  występujemy na scenie śpiewając, tań-
cząc taniec orientalny, przedstawiając 

skecze,
–  organizujemy wspólne wypady do kina, 

teatru, na wystawy, na koncerty i występy 
– także kabaretowe,

–  bierzemy corocznie udział w biegu po 
nowe życie w Warszawie,

–  przygotowujemy wieczorki taneczne dla 
całej społeczności Józefowa w restauracji 
Laura,

–  wymieniamy się przepisami kulinarnymi, 
organizujemy sezonowe warsztaty kuli-
narne,

–  wykonujemy prace plastyczne,
–  czytamy poezję,
–  chodzimy na wystawy prac malarskich na-

szych klubowych koleżanek.

ZAPRASZAMY WSZYSTKIE 
KOBIETY, KTÓRE CHCĄ AKTYWNIE 
I TWÓRCZO SPĘDZAĆ CZAS 
W GRONIE PRZYJAZNYCH 
I POZYTYWNYCH OSÓB. 

Czekamy na Was w poniedziałki od godziny 
18.00 w Klubie Port (Miejski Ośrodek Kultury 
w Józefowie). 

Nasz profil na Facebooku jest pe-
łen zdjęć i bieżących informacji: https://
www.facebook.com/pages/PRO-Kobieta
/142813319099192?ref=bookmarks. 

Nasz blog: kobietapro50plus.wordpress.
com. Kontakt: Ewa Gapon, tel. 604 502 405, 
Mirka Domaradzka, tel. 502 066 292.

Speedbadminton – wtorki w godz. 19.00–
22.00 w ICSiR – kontakt do liderki grupy Wero-
niki Jackiewicz – weronika.jackiewicz@wp.pl.

Taniec orientalny w poniedziałki w godz. 
20.00–21.45 prowadzi Monika Wardecka.

Życie zaczyna się po pięćdziesiątce

W razie awarii oświetlenia ulicznego
Od 1 stycznia 2017 roku o oświetlenie uliczne w Józefowie dba fi rma ELVOT Bogdan Uziębło.
Zgłoszenia awarii:

   tel. 698 500 084
  e-mail: elvot@tlen.pl

Józefów nad Świdrem – Pismo Samorządowe 
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W sprawie odpadów komunalnych
Referat Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta ul. Kard. Wyszyńskiego 1, tel. 22 779 00 55
Zakład Oczyszczania Miasta tel. 22 612 13 37, kierownik@zojozefow.pl
Biuro Obsługi Klienta Lekaro tel. 22 789 02 79, lekaro@lekaro.pl

Ważne telefony: 
Burmistrz Stanisław Kruszewski i wiceburmistrz Marek Banaszek: 22 779 00 25
Biuro Obsługi Klienta Urzędu Miejskiego: 22 779 00 00, fax 22 779 00 15
Przewodniczący Rady Miasta Cezary Łukaszewski: 22 779 00 40
Straż Miejska: 22 789 22 12
Policja: 22 789 21 07

Nasze miasto
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W józefowskiej „Jedynce” od lat hołduje 
się dewizie „W zdrowym ciele – zdrowy duch”, 
a imprezy sportowe, takie jak halowe igrzy-
ska sportowe czy zawody lekkoatletyczne, już 
na stałe wpisały się w kalendarz dziecięcych 
imprez sportowych w naszym mieście. Teraz 
doszła kolejna, w której połączono sport z kul-
turą zdrowego żywienia. W połowie lutego od-
był się II Fes  wal Nauki. Kilkugodzinna impreza 
podzielona została na dwa panele.

W pierwszym dietetyczki z józefowskie-
go centrum dietetycznego przeprowadziły 
wykłady dla dzieci na temat zdrowego trybu 
odżywiania. Po części teoretycznej, podczas 
której uczniowie byli bardzo aktywni, zadając 
wiele pytań, wszyscy mogli spróbować zdro-
wych pyszności, które w trakcie spotkania 
przygotowali uczniowie z klasy Vc.

Druga część festiwalu poświęcona była 
sportowi i wszyscy przenieśli się do hali, by 
kibicować koleżankom i kolegom startują-
cym w mistrzostwach szkoły w skoku wzwyż. 
A skoro skok wzwyż, to nie mogło zabraknąć 
mistrzyni w tym fachu. Do Józefowa przybyła 
bowiem urodzona w Otwocku wicemistrzy-
ni olimpijska w tej dyscyplinie z XXII Letnich 
Igrzysk Olimpijskich w Moskwie Urszula Kielan. 
Słynna olimpijka przed zawodami trenowała 
z dziećmi, a później im sędziowała, udzielając 
na bieżąco rad tym, którym próby się nie udały. 
– Cieszę się bardzo, że zostałam zaproszona do 
Józefowa. Aż serce rośnie, gdy się patrzy na tę 
bardzo zdolną młodzież, która chce trenować 
i startować w zawodach, dlatego wszystkich 
musiałam wyściskać. Jestem też pod wraże-
niem organizacji – że w tak małej sali udało się 

zorganizować takie zawody, a wysokość 130 
cm osiągnięta przez jednego z uczniów to bar-
dzo dobry wynik i myślę, że w przyszłości może 
zaprocentować jeszcze lepszymi osiągnięciami 
– powiedziała po zawodach pani Urszula, która 
oczywiście zademonstrowała wszystkim tzw. 
styl nożycowy w skoku wzwyż. Młodym skocz-
kom kibicował także stały bywalec „Jedynki” – 
przedstawiciel Polskiego Komitetu Olimpijskie-
go Dariusz Goździak, który jak zwykle przywiózł 
dzieciakom wiele prezentów. WS 

14 lutego w SPZOZ Przychodni Miejskiej 
w Józefowie odbył się kontrolny audyt ISO 
9001:2008. Przychodnia w ubiegłym roku od-
nowiła certyfi kację, która obejmuje realizację 
świadczeń medycznych w zakresie POZ, me-
dycynę szkolną, ambulatoryjną opiekę specja-
listyczną, stomatologię dla dorosłych, dzieci 
i młodzieży, pielęgniarską opiekę długotermi-
nową, diagnostykę i promocję zdrowia oraz 
medycynę pracy. 

Dwóch audytorów kontrolowało prawi-

dłowość działania w przychodni oraz w gabi-
netach pielęgniarskich w szkołach podstawo-
wych i gimnazjum. W wyniku kontroli nasza 
przychodnia uzyskała Certyfi kat skuteczności 
systemu w zarządzaniu w jednostce. Podczas 
kontroli przychodnia została oceniona pozy-
tywnie, w szczególności podkreślono dbałość 
o inwestycje i infrastrukturę placówki, rozwój 
usług medycznych i pozyskanie funduszy unij-
nych z RPO województwa mazowieckiego na 
informatyzację usług dla pacjentów. 

Pozytywną ocenę zyskała także realizacja 
sześciu programów profi laktycznych fi nanso-
wanych ze środków Urzędu Miasta. Audytorzy 
stwierdzili poprawne spełnienie wymogów 
normy i skuteczność funkcjonowania systemu 
zarządzania jednostką w wyniku ciągłego po-
szerzania usług świadczonych przez przychod-
nię miejską oraz podkreślili duże zaangażowa-
nie dyrektora oraz pracowników przychodni 
w jej doskonaleniu. 

II Fes  wal Nauki w SP nr 1

Żyjmy zdrowo
Zdrowe żywienie ze zdrowym trybem życia to połączenie diety ze sportem 
– udało się to dyrekcji Szkoły Podstawowej nr 1 im. Olofa Palmego w Józefowie, 
w której zorganizowano II Fes  wal Nauki „W zdrowym ciele – zdrowy duch”.

Przychodnia Miejska z certyfi katem

Reportaż
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Fotorelacja

W świetlicach 
środowiskowych

Miejski Ośrodek Kultury w okresie ferii zimo-
wych przygotował bogatą ofertę zajęć dla 
dzieci i młodzieży.

Odbyły się warsztaty walentynkowe „Mi-
łość” i spotkanie wokół gry „Poszukiwacze skar-
bów“ – prowadzone przez Agatę Klembowską. 
Na zajęciach „Papierowe fantazje” dzieci i ich 
opiekunowie pod okiem Anny Zielińskiej wy-
konali wycinankowe drzewka i nauczyli się 
misternej sztuki tworzenia hiacyntów z bibuły 
i krepiny.

Warsztaty „Środa z rękodziełem“ prowa-
dził Grzegorz Kruk. Dzieci uczyły się wykony-
wać pudełka na skarby oraz bajecznie koloro-
we maski karnawałowe.

Z ogromnym zainteresowaniem spotkały 
się dwudniowe warsztaty fi lmu niezależne-
go dla starszej młodzieży. Uczestnicy mieli 
możliwość wzięcia udziału w całym procesie 
powstawania fi lmu – od pomysłu i przygo-
towania scenariusza do realizacji materiału 
fi lmowego. 

Podczas ferii w sali widowiskowej MOK-u 
odbywały się także darmowe seanse fi lmów 
dla dzieci i młodzieży.

 Tekst i foto: Lidia Dańko

Foto Sylwia Papis

Ferie w mieście


